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V tomto čísle:
• Z obecního úřadu

• Školáček

• Z činnosti spolků

• Sociální okénko

• Z historie 

• Víte, že …
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Z OBECNÍHO ÚŘADU

12.12.2023 
Zapisovatel: Jana Komosná.
Ověrovatelé: Jaroslav Hra-
bec, Ing. Miroslav Ledahudec
Přítomni: dle prezenční listi-

ny – 12 přítomných

Bod č. II.
Usnesení č. 27/23/Z 5
Zastupitelstvo obce Krumvíř schva-
luje následující program 5. zasedání 
Zastupitelstva Obce Krumvíř:
I. Určení zapisovatele a ověřovatelů 

zápisu.
II. Schválení programu jednání O. Z.:
1. Vybudování sdělovací sítě – optic-

kého kabelu v celé obci - Nabídka.
2. Žádost o odkoupení pozemku 

2845/1 (48m2) dle geom. p. č. 
1069-170/2023. p. Svoboda Fran-
tišek.

3. Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 s AP Investing TDI stav-
by ČOV a kanalizace.

4. Rozpočtové opatření č. 15.
5. Inventarizace obecního pozemku 

za rok 2023, složení inventarizač-
ních komisí.

6. Rozpočet Obce Krumvíř na rok 
2024.

7. Obecně závazná vyhláška o míst-
ním poplatku ze psů. 

8. Obecně závazná vyhláška o míst-
ním poplatku za užívání veřejného 
prostranství. 

9. Obecně závazná vyhláška o míst-
ním poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství. 

10. Návrh na poskytnutí fi nančního 
příspěvku za účelem zřízení zubní 
ambulance pro občany obce.

11. Inventarizace obecního majetku za 
rok 2023, složení inventarizačních 
komisí.

12. Různé.
13. Závěr.

Hlasování č. 2.:  
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Pet-

ra Winklerová, Martin Valihrach, 
Vojtěch Veselý, Ing. Miroslav Le-
dahudec, Ing. Radim Heča, Mgr. 
Ondřej Luskač, Jaroslav Hrabec, 
Martin Hrabec, Mgr. Ilona Zárubo-
vá, Ing. Petra Foretníková, Lukáš 
Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Z jednání OZ KrumvířZ jednání OZ Krumvíř
Bod č. 1.
Vybudování sdělovací sítě – optic-
kého kabelu v celé obci - Nabídka 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Dostavil se p. Radek Menšík, jed-

natel fi  Internet4you se sídlem Po-
divín.

- Podnikají již 22 let, nejnižší tarif za 
internet stojí 300,-Kč. Optický ka-
bel pokládali již ve cca 40 obcích 
– rychlý internet, televize, kabelová 
televize. Nejblíže nám – v obci Ko-
bylí.

- Nabízí vybudování rozvodu sítě 
optických kabelů po celé obci, do 
každého domu. Internet po kabe-
lu je 100%. Nejpomalejší rychlost 
mají 200 Mb/s.

Jaroslav Komosný – jak náročné je vy-
budování té sítě?

Radek Menšík – nechtějí po obci pe-
níze. Bude to investice fi  Interne-
t4you. Uzavřela by se Smlouva 
o smlouvě budoucí, vyřízení sta-
vebního povolení, kopací práce. 
Obec Kobylí je cca 2x větší než 
Krumvíř a kabely měli položené za 
3 měsíce. Krumvíř odhaduje tak 
na 2 měsíce. Mezi lidmi je velký 
zájem internetu po optice. Nemají 
problém, aby na jejich síti fungoval 
jiný operátor (konkurent).

Mgr. Ilona Zárubová – kudy síť pove-
de?

Radek Menšík – pokud to jde, tak se 
snaží kopat v zeleni. Když se nara-
zí na dlažbu, tak protlakem. Z části 
bez výkopu, z části výkop. Dům 
se provrtá. Mají úspěšnost zájmu 
lidí u cca 90% nemovitostí. Vše je 
zdarma.

Vojtěch Veselý – jde o vlastní optiku?
Radek Menšík – ano, vlastní. Je málo 

fi rem, které staví optiku.
Vojtěch Veselý – navrhoval by nejdří-

ve oslovit fi  Cetin, zda nemají zá-
jem po Krumvíři rozvést optiku.

Bod č. 2.
Žádost o odkoupení pozemku 
2845/1 (48m2) dle geom. p. č. 1069-
170/2023. p. Svoboda František.
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o žádost o odkoupení části po-

zemku č. 2845/1 (48m2) p. Fran-
tiška Svobody č. p. 486. Jde o po-

zemek pod jeho domem. Parkuje 
tam auto. Chce tam mít parkoviště. 
Půjde o zastavěnou plochu, cena 
tedy 330,-Kč + DPH.

Bc. Petra Winklerová – parkoviště pro 
kostel tam být nemůže?

Jaroslav Komosný – je tam místo tak 
na dvě auta.

Usnesení č. 28/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Kup-

ní smlouvu mezi Obcí Krumvíř 
a panem Františkem Svobodou na 
část pozemku p.č. 2845/1 o výmě-
ře 48m2 dle geometrického plánu 
č. 1069-170/2023 za účelem vý-
stavby parkoviště.

Hlasování č. 3.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 s AP Investing TDI stavby 
ČOV a kanalizace 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o technický dozor stavby ČOV 

a kanalizace. Přišel p. Jelínek, že 
když se pro dloužil termín stavby, 
musí být prodloužena i smlouva na 
technický dozor a BOZP.  Náklady 
na technický dozor jsou 130 000,-
Kč/měsíc a na BOZP 30 000,-Kč/
měsíc.

Martin Valihrach – už je prodloužení 
předjednané?

Jaroslav Komosný – technický dozor 
a BOZP být u stavby musí.

Ing. Radim Heča – co když řeknou, že 
dozor už dělat nebudou?

Martin Valihrach – JUDr. Andrýsek by 
měl nachystat smlouvu, kde se vy-
mezí podmínky, za jakých se ter-
mín prodlužuje. 

Jaroslav Komosný – stavba ČOV a ka-
nalizace by měla být hotova cca 
v červnu 2024. Od července se za-
čnou připojovat domácnosti na ka-
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nalizace a bude probíhat zkušební 
provoz. Např. podmínka opravy ko-
munikací v dané hodnotě.

Vojtěch Veselý – stavba se prodlužo-
vala o 150 dnů. V dodatku s AP 
Investing TDI je uvedeno prodlou-
žení dozoru od 250 dnů.

Martin Valihrach – podmínky zkusit 
domluvit s p. Kučerou a pak se 
uvidí. Ve smlouvě jsou chyby. Teď 
by dodatek neschvaloval. Ať JUDr. 
Andrýsek provede kontrolu smlou-
vy.

Bc. Petra Winklerová – v červnu by 
mělo být všechno hotové?

Jaroslav Komosný – ano, mělo by být.
Ing. Radim Heča – jak jsou na tom ča-

sově?
Jaroslav Komosný – dobře. V pracích 

pokračují.
Bc. Petra Winklerová – je nějaký plán 

prací?
Jaroslav Komosný – pokud bude 

dobré počasí, budou v pracích po-
kračovat. Třeba bude hotovo dřív, 
např. v březnu. K ČOV – protlak 
kanalizace a příjezdová cesta se 
vybuduje.

Bc. Petra Winklerová – jak bude probí-
hat napojování ke kanalizaci?

Jaroslav Komosný – asi podle toho, 
jak to, kdo bude mít. Pokud se 
bude napojovat ve stejné trase, tak 
se jen přepojí.

Vojtěch Veselý – kolik bude času na 
připojení?

Jaroslav Komosný – čím dřív, tím líp.
Bc. Petra Winklerová – není fi rma, kte-

rá by přípojku lidem udělala?
Jaroslav Komosný – ne, to si musí ka-

ždý zajistit sám. Může se doporučit 
např. p. Prachař, p. Šabo atd.

Lukáš Kobylka – vykopat kanalizaci od 
domu k šachtě.

Jaroslav Hrabec – jak to bude se stoč-
ným?

Jaroslav Komosný – bude se platit 
např. od začátku následujícího 
roku.

Bc. Petra Winklerová – když se někdo 
nenapojí?

Ing. Miroslav Ledahudec – bude mu-
set prokazovat, co dělá s odpadní-
mi vodami.

Bod č. 4
Rozpočtové opatření č. 15
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují z 69 

971 300,-Kč na 73 367 800,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují z 94 

117 700,-Kč na 99 167 700,-Kč
- Financování je 25 799 900,-Kč

Usnesení č. 29/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Roz-

počtové opatření č. 15.

Hlasování č. 4.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 5
Inventarizace obecního pozemku 
za rok 2023, složení inventarizač-
ních komisí
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- INVENTARIZAČNÍ KOMISE:
 Předseda: Ing. Petra Foretníková
 Členové inventarizační komise:

- Členové: Jaroslav Komosný, 
Hana Jakubčíková

- Dílčí inventarizační komise:
 Základní škola a Mateřská ško-

la: Martin Valihrach, Mgr. Ivana 
Lexová

 Obecní úřad, knihovna: Bc. Pet-
ra Winklerová, Alena Šidlíková, 
Jana Komosná

 Hasiči: Lukáš Kobylka, Ondřej 
Němeček

 Kulturní dům, objekt na stadio-
ně a tělocvična: Romana Bohá-
čová, Mgr. Ondřej Luskač

 Místní hospodářství: Jaroslav 
Hrabec, Petr Boháč.

Usnesení č. 30/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje in-

ventarizaci majetku obce Krumvíř 
a složení inventarizačních komisí 
na rok 2023.

Hlasování č. 5.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 6
Rozpočet Obce Krumvíř na rok 2024
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Návrh rozpočtu obce Krumvíř na 

rok 2024 byl zveřejněn na úřední 
a elektronické úřední desce dne 
23.11.2023.

- Ve výdajích rozpočtu navýšit polož-

ku 3117 z navržených 1 600 000,-
Kč na 1 700 000,-Kč (o 100 000,-
Kč víc). Radou obce byl schválen 
provozní příspěvek ZŠ a MŠ Krum-
víř ve výši 1 700 000,-Kč.

- Ve výdajích rozpočtu přibyla polož-
ka 3330 Činnosti regionálních círk-
ví a náb. spol. ve výši 150 000,-Kč. 
Jde o příspěvek Římskokatolické 
farnosti Krumvíř.

Příspěvky pro místní organizace na 
rok 2024
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
Žádosti o příspěvky pro místní organi-
zace:
- SK Krumvíř, z. s. – 650 000,-Kč
- ZUŠ Klobouky u Brna – 10 000,-Kč
- Sportovní akademie Kyjov z.s. – 

60 000,-Kč
- Malovaný kraj – 4000,-Kč
- Svaz tělesně postižených Bořetice 

– 5 000,-Kč
- Dětský folklorní soubor Pantlička – 

40 000,-Kč
- Římskokatolická farnost Krumvíř – 

150 000,-Kč

Vojtěch Veselý – jaké má SK Krumvíř 
investiční plány?

Jaroslav Hrabec – půjde o fi nance vět-
šinou na provoz, rekonstrukce čer-
padla, zavlažování, trysek. Výměna 
sanitárního vybavení ve sprchách.

Vojtěch Veselý – stánek na hřišti ne-
musí být zkolaudován?

Ing. Radim Heča – ne, nemuselo se 
kolaudovat.

Jaroslav Hrabec – dojde ke směně 
pozemků mezi Obcí a SK Krumvíř 
v rámci pozemkových úprav? 

Jaroslav Komosný – začalo přema-
pování v intravilánu. Jde o hranice 
pozemků, plotů. Aby vznikla parce-
la, která půjde prodat (vjezd, před-
zahrádka atd.). Narovná se dost 
nepřesností.

Martin Valihrach – žádají příspěvek 
z důvodu renovace dřevěného in-
ventáře v kostele.

Bc. Petra Winklerová – když paní kni-
hovnice nakoupí nové knížky, je od 
lidí zájem?

Mgr. Ilona Zárubová – byla by dobrá 
nějaká statistika od paní knihov-
nice (kolik lidí tam chodí, vybraný 
poplatek v knihovně).

Usnesení č. 31/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a SK Krumvíř, z.s. na část-
ku 650 000,-Kč.
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Hlasování č. 6.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 32/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Da-

rovací smlouvu mezi Obcí Krumvíř 
a Základní uměleckou školou Klo-
bouky u Brna, příspěvkovou orga-
nizací na částku 10 000,-Kč.

Hlasování č. 7.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 33/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a Sportovní akademií Ky-
jov z. s. na částku 40 000,-Kč.

Hlasování č. 8.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 34/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Darova-

cí smlouvu mezi Obcí Krumvíř a Malo-
vaným krajem na částku 4 000,-Kč.

Hlasování č. 9.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 35/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Da-

rovací smlouvu mezi Obcí Krumvíř 
a Svazem tělesně postižených Bo-
řetice na částku 5 000,-Kč.

Hlasování č. 10.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Pet-

ra Winklerová, Martin Valihrach, 
Vojtěch Veselý, Ing. Miroslav Le-
dahudec, Ing. Radim Heča, Mgr. 
Ondřej Luskač, Jaroslav Hrabec, 
Martin Hrabec, Mgr. Ilona Zárubo-
vá, Ing. Petra Foretníková, Lukáš 
Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 36/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a DFS Pantlička na částku 
40 000,-Kč.

Hlasování č. 11.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 37/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a Římskokatolickou far-
ností na částku 150 000,-Kč.

Hlasování č. 12.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Došlo ke změně:
- položka 3117 první stupeň základ-

ních škol byla změněna částka z 1 
600 000,-Kč na 1 700 000,-Kč

- položka 3330 činnosti registrova-
ných církví a náb. Spol. byla přidá-
na ve výši 150 000,-Kč

Celkové výdaje Rozpočtu Obce Krumvíř 
na rok 2024 tedy činí 77 478 000,- Kč, 
celkové příjmy Rozpočtu Obce Krumvíř 
na rok 2024 tedy činí 22 369 000,-Kč 
a fi nancování  55 109 000,-Kč. V rámci 
Rozpočtu Obce Krumvíř na rok 2024 je 
schválen sociální fond Obce. Viz. přílo-
ha zápisu.

Usnesení č. 38/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Roz-

počet obce Krumvíř na rok 2024. 

Podmínka vyúčtování za předešlý 
rok. Jinak se dotace nevyplatí.

Hlasování č. 13.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Pet-

ra Winklerová, Martin Valihrach, 
Vojtěch Veselý, Ing. Miroslav Le-
dahudec, Ing. Radim Heča, Mgr. 
Ondřej Luskač, Jaroslav Hrabec, 
Martin Hrabec, Mgr. Ilona Zárubo-
vá, Ing. Petra Foretníková, Lukáš 
Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 7
Obecně závazná vyhláška o míst-
ním poplatku ze psů 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o aktualizaci Obecně závazné 

vyhlášky o místním poplatku ze 
psů dle novely zákona č. 565/1990 
Sb., o místních poplatcích, ve zně-
ní pozdějších podpisů, která nabu-
de účinnosti dne 1.1.2024.

- Výše místního poplatku zůstává 
na 100,-Kč za psa/rok, za druhého 
a každého dalšího psa 100,-Kč za 
psa/rok.

Usnesení č. 39/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Obecně závaznou vyhlášku o míst-
ním poplatku ze psů.

Hlasování č. 14.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Pet-

ra Winklerová, Martin Valihrach, 
Vojtěch Veselý, Ing. Miroslav Le-
dahudec, Ing. Radim Heča, Mgr. 
Ondřej Luskač, Jaroslav Hrabec, 
Martin Hrabec, Mgr. Ilona Zárubo-
vá, Ing. Petra Foretníková, Lukáš 
Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 8
Obecně závazná vyhláška za užívá-
ní veřejného prostranství 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o aktualizaci Obecně závazné 

vyhlášky o místním poplatku za 
používání veřejného prostranství 
dle novely zákona č. 565/1990 Sb., 
o místních poplatcích, ve znění 
pozdějších podpisů, která nabude 
účinnosti dne 1.1.2024.

- Výše místního poplatku zůstává 
stejná 35,-Kč/m2 a každý započatý 
den za umístění zařízení sloužících 
pro poskytování prodeje a 1500,-
Kč/týden za umístění zařízení luna-
parků, cirkusů a jiných obdobných 
atrakcí.
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Usnesení č. 40/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvalu-

je Obecně závaznou vyhlášku 
o místním poplatku za užívání ve-
řejného prostranství, s účinností od 
1.1.2024.

Hlasování č. 15.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej 
Luskač, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, Ing. 
Petra Foretníková, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 9
Obecně závazná vyhláška o míst-
ním poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o aktualizaci Obecně závaz-

né vyhlášky o místním poplatku 
za obecní systém odpadového 
hospodářství dle novely zákona č. 
565/1990 Sb., o místních poplat-
cích, ve znění pozdějších před-
pisů, která nabude účinnosti dne 
1.1.2024.

- Návrh výše poplatku je 750,-Kč za 
osobu/rok.

Mgr. Ilona Zárubová – jaký je poplatek 
v okolních obcích?

Jaroslav Komosný – na Kašnici měli 
už letos 900,-Kč a Velké Hostěrád-
ky mají 800,-Kč.

Bc. Petra Winklerová – navrhuje 800,-
Kč za osobu/rok. Navýšit teď, než 
aby se zvyšovalo, až se začne pla-
tit stočné kvůli ČOV.

Ing. Miroslav Ledahudec – také by ne-
chal 800,-Kč za osobu/rok.

- Výše místního poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství 
se navyšuje z 600,-Kč na 800,-Kč 
za osobu/rok, nad 75 let z 300,-Kč 
na 400,-Kč za osobu/rok. Stále se 
navyšují náklady na odpady (svo-
zovné, skládkovné).

Usnesení č. 41/23/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Obecně závaznou vyhlášku o míst-
ním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství, s účin-
ností od 1.1.2024.

Hlasování č. 16.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Pet-

ra Winklerová, Martin Valihrach, 
Vojtěch Veselý, Ing. Miroslav Le-
dahudec, Ing. Radim Heča, Mgr. 
Ondřej Luskač, Jaroslav Hrabec, 
Martin Hrabec, Mgr. Ilona Zárubo-
vá, Ing. Petra Foretníková, Lukáš 
Kobylka

Bod č. 10
Návrh na poskytnutí fi nančního pří-
spěvku za účelem zřízení zubní am-
bulance pro občany obce
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o to, že v Kloboukách u Brna 

končí zubní ordinace MUDr. Bla-
nářové. Proběhlo jednání se sta-
rosty okolních obcí (Brumovice, 
Morkůvky, Krumvíř, Klobouky) 
ohledně fi nančního příspěvku za 
účelem zřízení zubní ambulance 
pro občany.

- Byla by zubařka z Klobouk. Dva 
mladí zubaři (žena a muž) ze Slo-
venska si poslali požadavek na vy-
bavení ordinace. Každý by měl ka-
pacitu 1500 pacientů v kartotéce. 
Tedy celkem 3000 pacientů. Vyba-
vení dvou ordinací by vyšlo celkem 
na 3 950 000,-Kč. Naše Obec by 
přispěla cca 1 000 000,-Kč.

Martin Valihrach – MUDr. Blanář dal 
inzerát na obsazení zubní ordina-
ce. Budou tam tři  zubaři?

Jaroslav Komosný – ano, budou tři. 
Jeden pro Klobouky u Brna, dva 
pro okolní vesnice.

Martin Valihrach – už jsou moc zmlsa-
ní. V jakém stavu jsou ordinace?

Bc. Petra Winklerová – je to tam pořád 
stejné, jako když jsme tam chodili 
se školou. Staré.

Ing. Miroslav Ledahudec – to by měla 
řešit zdravotní pojišťovna.

Jaroslav Komosný – zubaři si na to 
vydělají.

Ing. Miroslav Ledahudec – poskytnout 
jim např. bezúročnou půjčku. Kdo 
zaručí, že tam nebudou mít paci-
enty např. z Brna? Jaká je záruka 
smluv se všemi zdravotními pojiš-
ťovnami?

Lukáš Kobylka – určitě bude kolem 
toho další jednání.

Ing. Miroslav Ledahudec – poskytnout 
jim např. nájem ordinace zdarma 
nebo za symbolickou sumu), ale 
ne vybavení ordinace.

Ing. Radim Heča – museli by poskyt-
nout databázi pacientů.

Jaroslav Hrabec – to nejde, ochrana 
mlčenlivosti. 

Dotazy, podněty a připomínky
Jaroslav Komosný – p. Kopecký Ra-

dek a p. Kopecká Gabriela koupili 
za kostelem ten dřevosbor. Chtějí 
koupit pozemky kolem o výměře 
asi 535 m2.

Ing. Miroslav Ledahudec – proč chce 
kupovat pozemky kolem?

Jaroslav Komosný – chce tam postavit 
sklep s ubytováním.

Ing. Radim Heča – pozvat je na ZO.
Vojtěch Veselý – už jsme se bavili 

o tom, vybudovat tam WC a parko-
viště pro sklepy i pro Kostel. Kde 
jinde udělat parkoviště?

Mgr. Ilona Zárubová – parkování 
tam je problém. Pobavit se o tom 
s manželi Kopeckými.

Ing. Miroslav Ledahudec – je pravda, 
že sbor to tam hyzdí. Bude dobře, 
když se tam postaví nová stavba. 
Ale aby zkupoval všechny pozem-
ky kolem? Neví.

Vojtěch Veselý – ať řekne, co tam má 
v plánu? Jestli parkoviště?

Vojtěch Veselý – je nějaká nabídka na 
svoz odpadu?

Jaroslav Komosný – ohledně třídění 
odpadu zjistil: za pytel bez DPH 
13,10Kč
- svoz obecní – cca 600 ks pyt-

lů 8000,-Kč bez DPH/týden + 
3000,-Kč bez DPH pytle

- svozová fi rma – svoz pytlů 12 
400,-Kč bez DPH/týden  + pytle

Martin Valihrach – zjistit, zda jsou ně-
jaké dotace na popelnice.

Bc. Petra Winklerová – popelnice by 
byly lepší.

Jaroslav Komosný – bude to dražší.
Lukáš Kobylka – kolik platíme za kon-

tejnery?
Jaroslav Komosný – 6000,-Kč x 52 

týdnů papír, 4700,-Kč x 52 týdnů 
plast.

Bc. Petra Winklerová – jaké jsou ná-
klady celkem za rok za svoz odpa-
dů fi  Tespra? Zjistit.

Bc. Petra Winklerová – kdy proběhne 
na koupališti zboření přístavku?

Jaroslav Komosný – musí být doku-
mentace o demolici. Ptal se na sta-
vebním úřadě.

Mgr. Miroslav Ledahudec – peníze 
stojí hlavně odvoz a ukládka sutě.

Vojtěch Veselý – co ten bankomat?
Jaroslav Komosný – jestli mají tady 

v plánu bankomat? Nemají.
Lukáš Kobylka – lidi si můžou vybrat 

v obchodě.
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28.12.2023 
Zapisovatel: Jana Komosná.
Ověrovatelé: Tomáš Vostřák, 
Vojtěch Veselý
Přítomni: dle prezenční listi-

ny – 11 přítomných

Bod č. II.
Usnesení č. 43/23/Z 6
Zastupitelstvo obce Krumvíř schva-
luje následující program 6. zasedá-
ní Zastupitelstva Obce Krumvíř:
III. Určení zapisovatele a ověřovatelů 

zápisu.
IV. Schválení programu jednání O. Z.:
14. Vybudování sdělovací sítě – op-

tického kabelu v celé obci – Návrh 
smlouvy.

15. Žádost o odkoupení části pozem-
ků 217, 216, 2851, 215/7, manželů 
Kopeckých.

16. Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 s AP Investing TDI stav-
by ČOV a kanalizace.

17. Rozpočtové opatření č. 16.
18. Žádost o příspěvek Spolku pro mu-

zeum na rok 2024.
19. Různé.
20. Závěr.

Hlasování č. 2.:       
Pro 11: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Ing. Radim Heča, Tomáš 
Vostřák, Jaroslav Hrabec, Mgr. Ilo-
na Zárubová, Ing. Petra Foretníko-
vá, Lukáš Kobylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 1.
Vybudování sdělovací sítě – op-
tického kabelu v celé obci – Návrh 
smlouvy
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- p. Radek Menšík, jednatel fi  Inter-

net4you zaslal návrh Smlouvy.
- JUDr. Andrýsek ji zpřipomínkoval. 

Upravená smlouva byla zaslána 
k nahlédnutí p. Menšíkovi, ten za-
tím nereagoval.

Ing. Miroslav Ledahudec – schvalo-
val by až hotovou smlouvu, která 
bude odsouhlasena i fi rmou Inter-
net4you.

Vojtěch Veselý – fi  CETIN byla oslo-
vena?

- 19:08h se dostavil zastupitel

Jaroslav Komosný – teď fi rmu CETIN 
neoslovoval. Zjišťoval po okolních 

obcích. CETIN oslovoval před dvě-
ma lety starosta z Terezína, ale fi r-
ma tehdy nejevila zájem.

Mgr. Ondřej Luskač – co tak zjišťoval 
po okolí, není s fi  Internet4you pro-
blém.

Vojtěch Veselý – i tak by oslovil CE-
TIN, situace se mohla po dvou le-
tech změnit.

Tomáš Loveček – co by plnil optický 
kabel za funkci? Byl by jen pro in-
ternet?

Jaroslav Komosný – na minulém za-
sedání zde p. Menšík nabídku pre-
zentoval. Funkce – Internet, kabe-
lová televize.

Ing. Radim Heča – pustí na síť jaké-
hokoliv provozovatele. Neměl s tím 
problém.

Tomáš Loveček – přípojky jsou naplá-
novány ke každému domu?

Jaroslav Komosný – bude zavedeno 
do každého domu zdarma při vý-
stavbě.

Bod č. 2.
Žádost o odkoupení části pozemků 
217, 216, 2851, 215/7, manželů Ko-
peckých 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Na zasedání se dostavili manželé 

Kopečtí. 

Gabriela Kopecká – podobný staveb-
ní záměr měli se sklepem na ulici 
směr Brumovice. Ale bohužel to 
tam bylo moc problémové.

Radek Kopecký – koupili sbor dřevo-
stavby č. p. 115 ve sklepní uličce 
za kostelem. Chtějí tam pro sebe 
postavit sklep s posezením a dal-
šími prostory.

Gabriela Kopecká – přečetli si v zá-
pise ze zastupitelstva, že tento 
sbor hyzdí sklepní uličku. Je to 
tam škaredé. Půjde o sklep ve slo-
váckém stylu. Ne na pronájem. Ve 
spodu bude uzavřené posezení. 
Toalety, které budou při akcích, 
jako např. Winerun, Otevřené 
sklepy, otevřené pro veřejnost. 
Ty tam chybí. Zeleň za stavbou 
chtějí zachovat. Vysadit nové keře 
a stromy. V ÚP je vedena veřejná 
zeleň, ale aby se to v budouc-
nu nezměnilo. Půjde i o  úpravu 
sklepní uličky. Budova bude asi 
2,5m od cesty. Vznikne tím širší 
ulička. Zkusit navrhnout majitelů 
garáží zvelebení jejich okolí. Par-
koviště  v místě veřejné zeleně 
za kostelem, je nesmysl. Bylo by 
lepší u nového hřbitova, u kostela 

v místě kontejnerů nebo ve vnitřku 
obce – u obchodu, u OÚ, u hřiště. 
Rozbité auto (vrak) za humny p. 
Herrmanna nikdo neřeší!

Radek Kopecký – mohla by tam být 
například jednosměrka? Je to 
sklepní ulička. Zkusit tam omezit 
dopravu.

Jaroslav Komosný – dopravu tam ni-
kdo nesměruje. Lidi začnou nechá-
vat auta na kterémkoliv parkovišti.

Bc. Petra Winklerová – byla by tam 
jednosměrka dobrá.

Ing. Radim Heča – na Čejči je ve skle-
pech taky jednosměrka.

Ing. Miroslav Ledahudec – to by neby-
lo dobré. Jezdí tam frézy, koňské 
povozy. Zpět budou  jezdit po hlav-
ní silnici!

Martin Valihrach – myslí, že tam tako-
vý provoz není.

Radek Kopecký – když parkoviště, tak 
na smysluplném místě. Chtějí tam 
nechat zeleň, jak je. Jen, aby to 
tam bylo pěkné a udržované. Neví 
proč je s tím naráz takový problém.

Gabriela Kopecká – je tam krásná ze-
leň. Je to krásné místo.

Jaroslav Komosný – odbočilo se od 
jednání o pozemcích.

Radek Kopecký – nemusejí kupovat 
celé ty pozemky. Stačilo by jim cca 
5m za sklepem. 

Bc. Petra Winklerová – co takhle po-
zemky pronajmout nebo věcné 
břemeno užívání?

Radek Kopecký – to určitě ne. Chce 
tam budovat sklepení a ve špici 
pozemku plotek na vlastním po-
zemku.

Jaroslav Komosný – měly by u zdi 
u silnice zůstat alespoň 4 m obec-
ní, hlavně kvůli přístupu a SÚS 
JmK.

Martin Valihrach – parkoviště by určitě 
nebylo na celém pozemku. Jen ko-
lem zdi hřbitova. Důležitý je přístup 
ke zdi u silnice hlavně kvůli těžké 
technice z důvodu případné opra-
vy. 

Ing. Radim Heča – parkoviště byl jen 
návrh.

Radek Kopecký – potřeboval by vědět 
alespoň stanovisko zastupitelstva. 
Chtěl by stavbu začít realizovat co 
nejdříve.

Mgr. Ilona Zárubová – plánujete před 
stavbou stání pro auta?

Radek Kopecký – určitě tam bude 
zpevněná plocha, bude volně pří-
stupná.

Gabriela Kopecká – musí se tam dodr-
žet charakteristika výstavby. Chtějí 
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pozemky vlastnit, jen z hlediska 
úpravy – udržování pořádku. Jde 
jim o kladné stanovisko, aby mohli 
pokračovat dál s vyřizováním. Je 
tam  i státní pozemek.

Martin Valihrach – navrhuje aktivní ře-
šení odkoupení pozemku č. 2835 
od státu – ÚZSVM, z důvodu za-
chování příjezdu k obecním po-
zemkům.

Jaroslav Komosný – musí se podat 
žádost o odkoupení státního po-
zemku.

Ing. Miroslav Ledahudec – musí se to 
udělat tak, aby tam zůstaly pozem-
ky obecní.

Vojtěch Veselý – nestačil by manže-
lům Kopeckým jen odkup částí po-
zemků v místě, kde  chtějí vystavět 
sklep? Je zbytečné zbavovat se 
obecních pozemků.

Radek Kopecký – ano, návrh stavby 
architekt upraví. To není problém. 
Zakreslí stavbu sklepu tak, jak to 
bude vycházet. 

Jaroslav Komosný – cena pozemku 
bude stanovena na základě zna-
leckého posudku.

Martin Valihrach – hlavně tam zacho-
vat průjezd pro těžkou techniku.

Radek Kopecký – kdy bude další za-
sedání ZO?

Jaroslav Komosný – je třeba podat no-
vou žádost o odkoupení pozemků 
s novými výměrami.

Martin Valihrach – musí se schválit zá-
měr o prodeji pozemků na radě.

Bc. Petra Winklerová – musí se začít 
jednat o odkupu státního pozemku.

Vojtěch Veselý – všichni tedy s návr-
hem souhlasí?

Ano, souhlasí.

Bod č. 3.
Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 s AP Investing TDI stavby 
ČOV a kanalizace 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Byl tam nesoulad 700 dní s VHS 

a 600 dní technický dozor stavby 
ČOV a kanalizace. 

- Upravil by to cca o 3 měsíce.
- Co by bylo navíc, fakturovali by 2/3 

z částky, kterou fakturují teď.

Martin Valihrach – co na to říká p. Ku-
čera?

Jaroslav Komosný – říkal, že tam do-
šlo k prodloužení doby. Mělo by 
to být 150 dnů. Je v jejich zájmu 
předat stavbu, hlavně z hlediska 
záruční doby. Posunutí o 100 dnů, 
2/3 z fakturované částky.

Ing. Radim Heča – to prodloužení bu-
deme platit my?

Jaroslav Komosný – ano. Technický 
dozor je 700 dnů, o 60 dnů je to 
v rámci ceny.

Ing. Miroslav Ledahudec – my jsme 
prodloužili smlouvu s fi  VHS.

Mgr. Ilona Zárubová – bylo tam 60 
dnů?

Ing. Miroslav Ledahudec – už to bylo 
špatně ve výběrovém řízení?

Jaroslav Komosný – ano, narovnání 
na 700 dnů, posledních 60 dnů by 
se neplatilo.

Martin Valihrach – to udělal špatně kdo?
Jaroslav Komosný – ten, kdo dělal to 

výběrové řízení na technický do-
zor. Napsal tam o 100 dnů méně. 
Jde o narovnání stavu.

Mgr. Ilona Zárubová – to se nezapočí-
tává z dotace?

Jaroslav Komosný – ne, z dotace se 
tam uvedeno 3,5% na neinvestiční 
náklady.

Ing. Miroslav Ledahudec – s tím nic 
nenaděláme.

Vojtěch Veselý – schvalujeme tímto 
dodatkem o 100 dnů navíc technic-
ký dozor?

Ing. Miroslav Ledahudec – je to tam 
uvedeno na dny?

Ing. Radim Heča – dal by tam úměrně 
k datu předání.

Jaroslav Komosný – do smlouvy uvést 
poměrně k určitému datu. Faktura-
ce konkrétním datem.

Martin Valihrach – to je ten dodatek? 
Když jim schválíme 250 dnů, aby-
chom nedošli o těch 60 dnů.

Vojtěch Veselý – jestli to nenechat jen 
do dubna a pak řešit případné pro-
dloužení dalším  dodatkem.

Mgr. Ilona Zárubová – ale aby tam za-
chovali těch 60 dnů.

Ing. Radim Heča – cena je vysoutěže-
ná.

Martin Valihrach – kdo zjistil, že je tam 
ta chyba 100 dnů?

Jaroslav Komosný – upozornil na to 
dozor.

Ing. Miroslav Ledahudec – navrhoval 
by zjistit, jak to bylo uvedeno už při 
zadání výběrového řízení.

Jaroslav Komosný – zjistí to.

Bod č. 4
Rozpočtové opatření č. 16
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují 

z 73 367 800,-Kč na 110 545 700,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují 

z 99 167 700,-Kč na 99 170 600,-Kč
- Financování je 11 375 100,-Kč

Usnesení č. 44/23/Z 6
- Zastupitelstvo obce schvaluje Roz-

počtové opatření č. 16.

Hlasování č. 3.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Ing. Radim Heča, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Ondřej Luskač, Jaro-
slav Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, 
Ing. Petra Foretníková, Lukáš Ko-
bylka

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 5
Žádost o příspěvek Spolku pro mu-
zeum na rok 2024
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o žádost Spolku pro muzeum 

o příspěvek na rok 2024 ve výši 80 
000,-Kč. Činnost: práce s dětmi, 
muzejní činnost, dokončení oprav 
muzea (výměna oken, přípojka ke 
kanalizaci, splachovací wc).

- Žádají o dotace na více místech.

Mgr. Ilona Zárubová – zdá se jí, že žá-
dají o málo peněz.

Tomáš Vostřák – vyúčtování předložili 
v pořádku.

Jaroslav Komosný – v rozpočtu se 
s tím počítalo. Rozpočet se nebu-
de měnit.

Ing. Miroslav Ledahudec – je tam po-
čítáno s 80 000,-Kč?

Jaroslav Komosný – ano, zůstalo to 
v rozpočtu z loňska.

Usnesení č. 45/23/Z 6
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a Spolkem pro muzeum 
na částku 80 000,-Kč.

Hlasování č. 4.: 
Pro 12: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Ing. Radim Heča, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Ondřej Luskač, Jaro-
slav Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, 
Ing. Petra Foretníková, Lukáš Ko-
bylka

Proti 0, Zdržel se 0

Dotazy, podněty a připomínky

Bc. Petra Winklerová – starosta nepo-
slal návrh fi  Tespra na svoz odpa-
du. Prosíme o zaslání zastupite-
lům. Zastupitelstvo by mělo znovu 
být dřív než za 3 měsíce.
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Mgr. Ilona Zárubová – co ta knihovna? 
Martin Valihrach – máme statistiku ná-

vštěvníků?

Vojtěch Veselý – co zubaři v Klobou-
kách u Brna?

Jaroslav Komosný – zatím nic nového 
neví. Musí projít zastupitelstvy všech 
okolních obcí. Stanovisko – jedině 
zapůjčení fi nancí na vybavení.

Ing. Radim Heča – je to samozřejmě 
pro lidi, ale je nesmysl vybavovat 
ordinace. 

Martin Valihrach – maximálně, aby 
bylo zakoupené vybavení v majet-
ku obce Krumvíř.

Ing. Miroslav Ledahudec – zdravotní 
středisko není města. Je to soukro-
mé. Jaké stanovit podmínky? Bude 
tam jezdit kdokoliv. 

Jaroslav Hrabec – budou tam jezdit 
cizí a dar dá naše obec. Zubaři na-
sadí takové ceny, že tam naši ob-
čané nebudou jezdit.

Ing. Radim Heča – zeptat se starosty 
z Klobouk u Brna, jaké stanovisko 
k tomu mají jiné obce.

Mgr. Ilona Zárubová – starosta stále ne-
posílá zápisy z rady obce, jak bylo 
dohodnuto na  kontrolním výboru.

Martin Valihrach – kdy opraví to zrca-
dlo u Štaudů?

Jaroslav Komosný – zrcadlo objednali, 
ale zatím nevyměnili.

Vojtěch Veselý – co ta úprava výkopů 
v Chaloupkách a rybníčku?

Jaroslav Komosný – kanalizace tam 
pokládali do vody. To není fi nální 
úprava. Bude se to dodělávat. To, 
co je špatně, musí opravit.

Ing. Miroslav Ledahudec – nesmí se to 
takto přebrat. Chyby musí opravit.

Vojtěch Veselý – budou opravovat 
škody způsobené stavbou?

Jaroslav Komosný – bude se to muset 
domluvit.

Mgr. Ilona Zárubová – co ty rozježdě-
né chodníky naproti hasičky?

Jaroslav Komosný – to je jednoznač-
né. Ty opravit musí.

Mgr. Ilona Zárubová – úprava silnice 
před jejich domem?

Jaroslav Komosný – způsob opravy je 
navržený. Musí dát vše do stejné 
výšky.

Tomáš Loveček – posilovací vysílač 
mobilní sítě? V jakém je stavu?

Jaroslav Komosný – je v procesu po-
depisování smlouvy.

6.3.2024
Zapisovatel: Jana Ko-
mosná.
Ověrovatelé: Zdeněk Lus-
kač, Jaroslav Hrabec

Přítomni: dle prezenční listiny – 14 
přítomných

Bod č. II.
Usnesení č. 2/24/Z 1
Zastupitelstvo obce Krumvíř schva-
luje následující program 1. zasedá-
ní Zastupitelstva Obce Krumvíř:
V. Určení zapisovatele a ověřovatelů 

zápisu.
VI. Schválení programu jednání O. Z.:
21. Smlouva o budoucí smlouvě o zří-

zení služebnosti inženýrské sítě – 
Internet4you.cz, spol s.r.o (optický 
kabel v celé obci).

22. Smlouva o pachtu vodního díla 
a zajištění jeho provozování – VaK 
Hodonín a.s.

23. Plán fi nancování obnovy vodovodů 
(dle Vyhl. č. 428/2001 Sb.). 

24. Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 s AP Investing s.r.o. TDI 
stavby ČOV a kanalizace.

25. Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17512021 s AP Investing s.r.o. čin-
nost BOZP stavby ČOV a kanalizace.

26. Rozpočtové opatření č. 2/2024.
27. Různé.
28. Závěr.

Hlasování č. 2.:       
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 
Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 1.
Smlouva o budoucí smlouvě o zří-
zení služebnosti inženýrské sítě – 
Internet4you.cz, spol s.r.o (optický 
kabel v celé obci)

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Fi Internet4you zastoupená p. 

Radkem Menšíkem nemá s úpra-
vami ve Smlouvě od JUDr. And-
rýska problém. 

- Fi CETIN zastoupená p. Kamilem 
Toufarem prezentovala představy 
modernizace stávající metalické 
sítě na optickou.

- Podmínky jsou v podstatě stejné.

Vojtěch Veselý – fi  CETIN by nahrazo-
vala metalickou síť optikou ke kaž-
dému domu,  trubičky do každého 
domu.

Miroslav Ledahudec – je zde metalic-
ká síť od CETINU. Není to jen tak, 
fi  Internet4you musí  mít povolení 
majitelů pozemků k roztažení op-
tické sítě do obce Krumvíř a dále 
po obci. U fi  CETIN je již služeb-
nost dohodnutá. Budou síť jen re-
novovat. Byly by zde zbytečně dvě 
sítě.

Mgr. Ilona Zárubová – navrhuje zjis-
tit, zda by bylo možné s fi  CETIN 
uzavřít dohodu o smlouvě budoucí 
se závazkem termínu vybudování 
optické sítě.

Komosný Jaroslav – kontaktuje p. 
Toufara z CETINU a zjistí.

Bod č. 2.
Smlouva o pachtu vodního díla 
a zajištění jeho provozování – VaK 
Hodonín a.s.
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o Smlouvu o pachtu ohledně 

vodovodu v majetku Obce Krum-
víř s VaK Hodonín, a.s. Dle zá-
kona musí na základě majetkové 
evidence s Obcí Krumvíř uzavřít 
pachtovní smlouvu. Výše pachtov-
ného je 17 000,-Kč bez DPH/rok. 

Usnesení č. 3/24/Z 1
Zastupitelstvo obce Krumvíř schvaluje 
Smlouvu o pachtu vodního díla a za-
jištění jeho provozování mezi Obcí 
Krumvíř a Vak Hodonín, a.s.

Hlasování č. 3.:       
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 
Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Plán fi nancování obnovy vodovodů 
(dle Vyhl. č. 428/2001 Sb.)
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o tvorbu rezervy fi nančních 

prostředků, kterou je povinen vlast-
ník vodovodu a kanalizace vytvá-
řet k jejich plynulému a bezpeč-
nému provozování dle Vyhlášky 
428/2001 Sb.
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- Jsou navrženy tři varianty: 
1) 17 000,- (výše pachtu) 

+ 126 000,-Kč (z vlastních fi nancí)
2) 17 000,- (výše pachtu) 

+ 17 000,-Kč (z vlastních fi nancí)
3) 17 000,- (výše pachtu) – 0,-Kč 

(z vlastních fi nancí)

Komosný Jaroslav – stav vodovodů je 
dobrý. Výše rezervy se určuje dle 
stáří vodovodu a  kdykoliv se může 
změnit. Zatím by navrhoval varian-
tu č. 3, tvořit rezervu ve výši pach-
tovného 17 000,-Kč, aby se splnila 
zákonná povinnost.

Veselý Vojtěch – jsou to peníze navíc 
na obnovu při poruše.

Vostřák Tomáš – fond se musí ze zá-
kona tvořit, ale zatím pouze účet-
ně. Peníze na bankovním účtu 
obce jsou.

  
Usnesení č. 4/24/Z 1
Zastupitelstvo obce Krumvíř schva-
luje Plán fi nancování obnovy vodo-
vodů (dle Vyhlášky č. 428/2001 Sb.) 
a tvorbu rezervy ve výši pachtovného 
17 000,-Kč/rok.

Hlasování č. 4.:       
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 
Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 4
Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 s AP Investing s.r.o. TDI 
stavby ČOV a kanalizace 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o Dodatek č. 1 k Příkazní 

smlouvě č. 17502021 s AP Inves-
ting s.r.o. na technický dozor stav-
by ČOV a kanalizace. Musí se pro-
dloužit, není smluvně ošetřeno.

- Na zasedání Rady obce byl příto-
men p. Jelínek, který navrhl odmě-
nu za technický dozor ve výši 2/3 
z ceny. Záleží, kdy bude stavba 
ukončena a předána.

Valihrach Martin – proč je v Dodatku 
uvedena částka, když nevíme, kdy 
stavba skončí? Kolik se platí mě-
síčně?

Komosný Jaroslav – ukončení stav-
by je posunuto o 100 dnů. Až se 

předá dílo, bude technický dozor 
ukončen. Fakturují měsíčně: tech-
nický dozor 135 000,-Kč a BOZP 
25 000,-Kč. Cena je stejná jako 
v předešlé smlouvě.            

Mgr. Zárubová Ilona – fakturace bude 
ukončena ke konci měsíce předání 
díla.

Kobylka Lukáš – bylo schváleno pro-
dloužené 600 dnů, ale mělo být 
schváleno 700 dnů. Proto schvalu-
jeme prodloužení o 100 dnů.

Usnesení č. 5/24/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje Do-

datek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17502021 mezi Obcí Krumvíř a AP 
investing s.r.o. TDI stavby ČOV 
a kanalizace.

Hlasování č. 5.: 
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 
Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 5
Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17512021 s AP Investing s.r.o. čin-
nost BOZP stavby ČOV a kanalizace 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o Dodatek č. 1 k Příkazní 

smlouvě č. 17512021 s AP Inves-
ting s.r.o. na činnost BOZP stavby 
ČOV a kanalizace. Musí se pro-
dloužit, není smluvně ošetřeno.

- Na zasedání Rady obce byl příto-
men p. Jelínek, který navrhl odmě-
nu za technický dozor ve výši 2/3 
z ceny. Záleží, kdy bude stavba 
ukončena a předána.

Usnesení č. 6/24/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje Do-

datek č. 1 k Příkazní smlouvě č. 
17512021 mezi Obcí Krumvíř a AP 
investing s.r.o. činnost BOZP stav-
by ČOV a kanalizace.

Hlasování č. 6.: 
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 

Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 6
Rozpočtové opatření č. 2/2024
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují 

z 22 419 000,-Kč na 22 875 800,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují 

z 77 528 000,-Kč na 77 880 800,-Kč
- Financování je 55 005 000,-Kč

Usnesení č. 7/24/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje Roz-

počtové opatření č. 2/2024.

Hlasování č. 7.: 
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 
Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Dotazy, podněty a připomínky
Komosný Jaroslav – od 1.1.2024 

je povinnost, aby zřizovatel ZŠ 
a MŠ Krumvíř určoval výši po-
platku MŠ na následující školní 
rok 2024/2025. Musí se určit do 
30.6.2024 a maximálně ve výši 8% 
základní sazby minimální měsíční 
mzdy a ta je stanovena na 18 900,-
Kč.

Mgr. Lexová Ivana – momentálně se 
vybírá 300,-Kč/měsíc/dítě. Spotře-
bovává se na provoz MŠ – čistící 
potřeby, prádelna, hračky, DDHM.

Bc. Winklerová Petra – není nutné 
navyšovat školkovné. Jaká výše je 
v okolních školkách?

Mgr. Lexová Ivana – chtěli by obnovit 
šatny v MŠ. Myslí, že by se popla-
tek MŠ mohl dle  uvážení navýšit. 
V okolí se vybírá 300,-. 400,- i 500,-
Kč/měsíčně. Musí se určit i výše 
poplatku za ŠD.

Mgr. Zárubová Ilona – navrhovala by 
zvýšit poplatek MŠ o 50,-Kč. Vše 
se navyšuje.

Komosný Jaroslav – nějak významně 
by poplatek MŠ nenavyšoval. Max. 
350,-Kč/měsíc.

Mgr. Lexová Ivana – poplatek za ŠD 
by chtěla navýšit. Navrhovala by 
100,-Kč/měsíc.

Valihrach Martin – poplatky by nena-
vyšoval. Na provoz má ZŠ a MŠ 
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Krumvíř fi nance z rozpočtu Obce 
Krumvíř.

Usnesení č. 8/24/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje po-

platek MŠ (školkovné) ve výši 
300,-Kč/měsíc/dítě a poplatek ŠD 
ve výši 100,-Kč/měsíc/dítě na škol-
ní rok 2024/2025.

Hlasování č. 8.: 
Pro 14: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 

Winklerová, Martin Valihrach, Voj-
těch Veselý, Ing. Miroslav Leda-
hudec, Tomáš Vostřák, Jaroslav 
Hrabec, Martin Hrabec, Mgr. Ilona 
Zárubová, Ing. Petra Foretníková, 
Lukáš Kobylka, Luskač Zdeněk, 
Mgr. Ondřej Luskač, Mgr. Michaela 
Procházková

Proti 0, Zdržel se 0

Komosný Jaroslav – určení podmínek 
přijímání dětí do MŠ, ze zákona 
se musí přijmout děti předškolního 
věku 5 let.

Mgr. Lexová Ivana – kritéria jsou: dle 
věku, TP v obci, již umístěný sou-
rozenec, s bydlištěm  v obci. Kri-
téria již vyvěsila na web ZŠ a MŠ 
Krumvíř.

Valihrach Martin – byl by pro kritérium, 
aby dítě i rodiče mělo TP v obci.

Mgr. Lexová Ivana – nemá právo zjiš-
ťovat TP u rodičů. Ze zákona je 
nutný TP dítěte.

Valihrach Martin – pokud nebudou ve 
školce volná místa, tak cizí děti ne-
přijímat.

Vostřák Tomáš – k rozhodování jsou 
určena kritéria.

Mgr. Luskač Ondřej – předškolní děti 
jsou součástí ZŠ nebo MŠ?

Mgr. Ivana Lexová – ne, jsou to pořád 
školčata, součástí MŠ. Myslí si, že 
dětí bude narůstat. Staví se nové 
školky.

Komosný Jaroslav – jsou nastave-
ny přísná pravidla kapacity školky 
z hygieny. Na takových vesnicích 
jako jsme my, že by se stavěly nové 
školky, to neví. Přistavit se nedá 
z důvodu nedostatku prostoru.

Valihrach Martin – navrhoval by prově-
řit možnosti přístavby. Viděl na to 
vypsané dotace.

Mgr. Ivana Lexová – úplně nejlepší by 
byla nová školka.

Luskač Zdeněk – novou školku posta-
vit místo koupaliště.

Mgr. Zárubová Ilona – to by bylo super 
místo.

Komosný Jaroslav – p. Novotná Dra-

ha vznesla dotaz, zda má začít 
chystat další ročník KBS? Zda by 
to nechtěl v roce 2025 organizovat 
někdo jiný?

Valihrach Martin – jak vyšlo KBS fi -
nančně minule?

Komosný Jaroslav – byly dotace 
z JmK, Obec doplácela cca 70 
000,-Kč.

Mgr. Luskač Ondřej – nebral by to dle 
nákladů, ale dle návštěvnosti. Zda 
je zájem od lidí.

Veselý Vojtěch – v tom případě by byla 
potřeba na stadioně dodělat elekt-
řina, nejen kvůli KBS, ale i dalším 
akcím. Podél plotu a na bůdě.

Komosný Jaroslav – p. Šebesta Jakub 
by chtěl dodělat domovní přípojku 
kanalizace k domu.  Dle projektan-
ta ji původně nechtěl, má domovní 
čistírnu. Projekt není hotový. Vyšlo 
by to cca na 350 000,-Kč. Zájem 
měl i p. Kopecký a  p. Prokop. Pan 
Kopecký už přípojku nechce. Půl-
ku by fi nancovala Obec, půlku p. 
Prokop a p. Šebesta. Zatím, ale 
k tomu neví postoj p. Šebesty. Je 
to na osobní jednání. Jaký je postoj 
ZO, kdyby p. Šebesta přistoupil na 
fi nancování půlku částky?

Veselý Vojtěch – jaká je cena?
Komosný Jaroslav – cena je 678 000,-

Kč bez DPH čistě prodloužení sto-
ky bez přípojek.

Luskač Zdeněk – kvůli jednomu domu 
by to nedělal.

Ing. Miroslav Ledahudec – to se nevy-
platí, tak daleko táhnout stoku. To-
hle se řeší domovními čističkami.

Mgr. Procházková Michaela – v bu-
doucnu tam nebude výstavba no-
vých domů?

Luskač Zdeněk – v Územním plánu to 
není. Nemůže se tam teď stavět.

Komosný Jaroslav – odpady Tespra, 
je podaná žádost o dotaci na žluté 
a modré popelnice. Zhruba do mě-
síce by se mělo vědět, zda dotaci 
dostaneme. Měsíční svoz od domů 
by vyšel na cca 100 000,-Kč/ročně, 
14 denní svoz na 200 000,- Kč/rok. 
Bude se muset během roku udělat 
výběrové řízení na svozovou fi rmu.

Mgr. Zárubová Ilona – když nebudou 
popelnice, budou pytle?

Komosný Jaroslav – uvidíme, jestli 
dostaneme dotaci. Poté se o tom 
pobavíme.

Veselý Vojtěch – nějaké kontejnerové 
místo v obci si zachoval.

Bc. Winklerová Petra – to pak nedává 
smysl.

Valihrach – byl by pro svoz při jednom, 
aby se to neprodražovalo.

Veselý Vojtěch – vznesl dotaz ohledně 
obecního bytového domu – slyšel, 
že se tam schází různá individua, 
neplacení nájmu. Obyvatelé si ztě-
žují, že slíbený kamerový systém 
stále není nainstalovaný.

Komosný Jaroslav – upozorněni na 
nepřiměřené chování byli. Nájem 
dlužníci doplatili.

Mgr. Lexová Ivana – vznesla dotaz 
ohledně úklidu nepořádku (gumy, 
atd.) na pozemku vedle bývalého 
domu Trutmanových. Dále se in-
formovala, zda bude provedena 
přípojka k jejich vinnému sklepu?

Komosný Jaroslav – řekně Trutma-
nům, aby nepořádek odklidili. Pří-
pojka se bude dodělávat.

Ing. Foretníková Petra – navrhovala 
by po zimě údržbu na stadioně, 
zkontrolovat stav průlezek na dět-
ských hřištích.

Mgr. Luskač Ondřej – požádal zastupi-
tele, aby se zamysleli, jaké stromky 
vysadit k plotu u  průlezek.

Ing. Ledahudec Miroslav – nechal by 
to na zahradníkovi, ať navrhne jaké 
stromy se tam hodí.

18.4.2024
Zapisovatel: Jana Komosná.
Ověrovatelé: Martin Hrabec, 
Ing. Miroslav Ledahudec
Přítomni: dle prezenční lis-

tiny – 10 přítomných

Bod č. II.
Usnesení č. 10/24/Z 2
Zastupitelstvo obce Krumvíř schva-
luje následující program 2. zasedá-
ní Zastupitelstva Obce Krumvíř:
VII. Určení zapisovatele a ověřovatelů 

zápisu.
VIII. Schválení programu jednání O. Z.:
29. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo č. 02-

0778 s VHS Břeclav – výstavba ČOV 
a kanalizace. (za účasti: TDI p. Lojan 
a stavbyvedoucí VHS Břeclav p. Bařina).

30. Rozpočtové opatření č. 4/2024.
31. Nákup pozemků p. č. 920/20 o vý-

měře 2101 m2 a 920/21 o výměře 
76 m2.

32. CETIN a.s. – optický kabel.
33. Různé.
34. Závěr.

Hlasování č. 2.:       
Pro 10: Jaroslav Komosný, Martin 

Valihrach, Vojtěch Veselý, Ing. Mi-
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roslav Ledahudec,  Bc. Petra Win-
klerová, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ondřej Luskač, Ing. 
Radim Heča, Zdeněk Luskač

Proti 0, Zdržel se 0

- dostavila se zastupitelka

Bod č. 1.
Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo č. 
02-0778 s VHS Břeclav – výstavba 
ČOV a kanalizace. (za účasti: TDI p. 
Lojan a stavbyvedoucí VHS Břeclav 
p. Bařina)
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Dodatkem č. 4 ke Smlouvě o dílo č. 

02-0778 s VHS Břeclav dochází ke 
změně a úpravě ceny díla „Kanali-
zace a ČOV Krumvíř“. V ceně jsou 
zahrnuty dohodnuté opravy komu-
nikací, které jsou již nad rámec pů-
vodní smlouvy. 

- Dostavil se technický dozor p. Lo-
jan a stavbyvedoucí VHS Břeclav 
p. Bařina.

p. Lojan – představil změnové listy 
k Dodatku č. 4 týkajících se zásy-
pů, oprav asfaltových komunikací, 
přeložek kanalizace a stoky. Dle 
evidence z minulosti předchůdcem 
p. Vojtěchem byla odsouhlasena 
náhrada v rozsahu 100%. Došlo 
ke změně trasy kanalizace v Cha-
loupkách, ke změně výšky stoky 
u potoka, šlo o přeložku.

Vojtěch Veselý – vyjádření k přeložce 
mělo být dřív, než se začala stoka 
budovat. Proč to má platit obec? 
Jde o chybu projektantů?

Jaroslav Komosný – pravděpodobně ano.
p. Lojan – budova ČOV je mimo obec, 

musí se tam vybudovat veřejné 
osvětlení.

Jaroslav Komosný – je vypracován 
projekt na LED osvětlení, aby byla 
dodržena norma.

p. Lojan – čerpací stanice budou do-
plněny obslužnými lávkami, zatrav-
něné plochy a zpevněné plochy – 
propojení ploch k rozvaděčům.

Vojtěch Veselý – čerpací stanice oplo-
ceny nebudou?

p. Lojan – ne, nebudou oploceny. Jsou 
kladeny vyšší nároky na zabezpe-
čení. Taková je praxe.

Bc. Petra Winklerová – silnice pod KD 
bude opravena?

Jaroslav Komosný – co bylo způsobe-
no při stavbě ČOV bude zhotovite-
lem napraveno.

p. Lojan – předání díla je plánované 
na konec srpna. Mělo by postupně 

docházet k napojování nemovitos-
tí. Je potřeba, aby do kanalizace 
tekly odpadní vody. Čím dřív, tím 
líp. Je třeba z hlediska dotace pro-
kázat účinnost odbourání znečiště-
ní. Toto probíhá zhruba v délce 12 
měsíců provozu ČOV.

Martin Valihrach – vznesl dotaz v jaké 
fázi je čistička?

p. Lojan – probíhá příprava před do-
končením. Z 98% je hotova tech-
nologie ČOV. Vytvoří se plán 
zkoušek. Dojde k individuálním 
komplexním zkouškám, které pro-
kážou, zda je systém funkční.

Mgr. Ilona Zárubová – připojování 
domů bude postupné?

p. Lojan – zhotovitel musí říct, kdy se 
můžou nemovitosti začít připojo-
vat.

Bc. Petra Winklerová – vznesla do-
taz, jakým způsobem se dá lidem 
vědět, že se mají začít nemovitosti 
připojovat?

Jaroslav Komosný – vědět se to dá 
rozhlasem, na webu obce. Začnou 
se lidem na OÚ prodávat projekty 
ke kanalizační přípojce za 2000,-
Kč. Na napojení bude nějaká doba.

p. Lojan – čím dřív budou nemovitosti 
napojeny, tím líp. Dojde k uzavření 
smluv, kde by mělo být uvedeno 
do kdy se musí připojit a od kdy se 
bude platit stočné.

Vojtěch Veselý – vznesl dotaz ohledně 
asfaltové cesty u ČOV, zda bude 
dotažena až k hlavní silnici. Jaká 
bude výška asfaltu, až po vrch ob-
rubníků?

p. Bařina – s dotažením asfaltové cesty 
až k hlavní silnici projekt nepočítá.

p. Lojan – asfaltová vrstva by měla být 
po vrch obrubníků. Klasicky štěrko-
vá vrstva a na to 4 cm vrstva as-
faltu.

Jaroslav Komosný – bude to o domlu-
vě. Před předáním stavby se sepíší 
vady, které budou  opraveny.

p. Bařina – vady budou opraveny 
v rámci záruky.

Usnesení č. 11/24/Z 2
Zastupitelstvo obce Krumvíř schvalu-
je Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo č. 
02-0778 mezi Obcí Krumvíř a fi  VHS 
Břeclav s.r.o. – výstavba „Kanalizace 
a ČOV Krumvíř.

Hlasování č. 3.:       
Pro 11: Jaroslav Komosný, Martin 

Valihrach, Vojtěch Veselý, Ing. Mi-
roslav Ledahudec,  Bc. Petra Win-
klerová, Jaroslav Hrabec, Martin 

Hrabec, Mgr. Ondřej Luskač, Ing. 
Radim Heča, Zdeněk Luskač, Mgr. 
Ilona Zárubová

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 2.
Rozpočtové opatření č. 4/2024
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují z 22 

875 800,-Kč na 40 579 800,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují z 77 

930 800,-Kč na 77 954 900,-Kč
- Financování je 37 375 100,-Kč.

Usnesení č. 12/24/Z 2
Zastupitelstvo obce Krumvíř schvaluje 
Rozpočtové opatření č. 4/2024.

Hlasování č. 4.:       
Pro 11: Jaroslav Komosný, Martin 

Valihrach, Vojtěch Veselý, Ing. Mi-
roslav Ledahudec,  Bc. Petra Win-
klerová, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ondřej Luskač, Ing. 
Radim Heča, Zdeněk Luskač, Mgr. 
Ilona Zárubová

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Nákup pozemků p. č. 920/20 o výmě-
ře 2101 m2 a 920/21 o výměře 76 m2
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Pan Ambroz z Hovoran nabídl Obci 

Krumvíř k odkupu pozemky v jeho 
vlastnictví p. č. 920/20 a 920/21. 
Nachází se u skládky. Jde o bývalý 
rybník, který se zaváží.

  
Usnesení č. 13/24/Z 2
Zastupitelstvo obce Krumvíř schvalu-
je Kupní smlouvu mezi Obcí Krumvíř 
a panem Ambrozem Jaromírem, by-
tem Hovorany 559 na odkup pozem-
ků p. č. 920/20 o výměře 2101 m2 
a 920/21 o výměře 76 m2 v ceně 24,-
Kč/m2.

Hlasování č. 5.:       
Pro 11: Jaroslav Komosný, Martin 

Valihrach, Vojtěch Veselý, Ing. Mi-
roslav Ledahudec, Bc. Petra Win-
klerová, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ondřej Luskač, Ing. 
Radim Heča, Zdeněk Luskač, Mgr. 
Ilona Zárubová

Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 4.
CETIN a.s. – optický kabel 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o modernizaci stávající meta-

lické sítě na síť optickou. Již zpra-
covávají projektovou dokumentaci. 
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V nových lokalitách bude vybudo-
vána nová optická síť.

Mgr. Ilona Zárubová – vznesla dotaz 
ohledně úplaty 10 000,-Kč?

Komosný Jaroslav – je to úplata za zří-
zení věcných břemen ve prospěch 
obce.

Martin Valihrach – vznesl dotaz ohled-
ně přípojek do domů, zda budou 
zdarma?

Komosný Jaroslav – předběžně bu-
dou zjišťovat zájem lidí zavedení 
přípojek do domů. Kdo  nebude mít 
zájem o zavedení přípojku přímo 
do domu, budou nachystané pří-
mo před domy. V rámci výstavby to 
bude zdarma. Později již ne. Mělo 
by k tomu dojít cca za rok. Výstav-
ba bude postupná. Kde to půjde, 
bude se provádět protlakem.  

Vojtěch Veselý – výstavba bude pro-
bíhat ideálně hlínou, zelení nebo 
chodníky.

  
Usnesení č. 14/24/Z 2
Zastupitelstvo obce Krumvíř schvaluje 
předložený záměr společnosti CETIN 
uskutečnit na území obce Krumvíř 
výměnu stávajícího vedení technické 
infrastruktury a výstavbu nové optické 
sítě umístěním podzemního či nad-
zemního vedení, jednorázově či po 
jednotlivých etapách. Dále schvaluje, 

že součet jednorázových úplat, kte-
ré společnost CETIN bude dle smluv 
o zřízení služebnosti nebo smluv o bu-
doucí smlouvě o zřízení služebnosti 
povinna zaplatit obci za zřízení služeb-
ností k nemovitým věcem ve vlastnictví 
obce pro zajištění práv společnosti CE-
TIN užívat nemovité věci ve vlastnictví 
obce Krumvíř k umístnění a provozo-
vání podzemního či nadzemního vede-
ní bude v cenách v místě obvyklých.

Hlasování č. 6.:       
Pro 11: Jaroslav Komosný, Martin 

Valihrach, Vojtěch Veselý, Ing. Mi-
roslav Ledahudec,  Bc. Petra Win-
klerová, Jaroslav Hrabec, Martin 
Hrabec, Mgr. Ondřej Luskač, Ing. 
Radim Heča, Zdeněk Luskač, Mgr. 
Ilona Zárubová

Proti 0, Zdržel se 0

Dotazy, podněty a připomínky
Komosný Jaroslav – sdělil zastupite-

lům, že p. Dunaj poslal smlouvu 
ohledně pošty Partner kvůli placení 
energií. Přispíval by obci Krumvíř 
500,-Kč/měsíčně na energie. Po-
kud chceme, aby tady pošta byla, 
měli bychom je podporovat.

Bc. Petra Winklerová – vznesla dotaz 
ohledně výsledku dotace na popelnice.

Jaroslav Komosný – výsledek se za-

tím neví. Jakmile bude dotace při-
slíbena, poptají se svozové fi rmy 
(nabídka cen svozů).

Bc. Petra Winklerová – vznesla dotaz 
ohledně obnovy nádobí na „bůdě“ 
(skleničky na víno, tácky). Navrho-
vala by pořídit myčku.

Vojtěch Veselý – prosí o zasílání zá-
pisů z rady na e-maily zastupitelů.

Vojtěch Veselý – vznesl dotaz, zda by 
nebylo lepší čerpací stanice oplotit.

Jaroslav Komosný – aby to oplocení 
při manipulaci u čerpacích stanic 
nezavazelo.

Ing. Miroslav Ledahudec – odpovídající 
zabezpečení bude určitě zajištěno.

Bc. Petra Winklerová – pracovníka na 
obsluhu ČOV už máme?

Jaroslav Komosný – předběžně je to 
domluvené s Antonínem Boháčem. 
Musí se zaškolit.

Vojtěch Veselý – upozornil na nízké 
uložení plynového vedení v ulici 
u hřbitova.

Ing. Radim Heča – dle domluvy tam 
bude vyšší vrstva asfaltu.

Jaroslav Komosný – plynaři o tom ví. 
Když se tam kopala kanalizace, 
byli u toho.

Výzva Sboru pro občanské záležitostiVýzva Sboru pro občanské záležitosti
Maminky narozených dětí (občanů Krumvíře), přihlaste se 

na Obecní úřad na obřad Vítání občánků, telefonní číslo 519 
419 321, e-mail: podatelna@krumvir.cz. Kdo má o obřad zájem 
musí vyplnit formulář „Souhlas se zpracováním osobních úda-

jů pro účely vítání občánků“, který je k dispozici na webu www.
krumvir.cz a na podatelně Obecního úřadu Krumvíř. Nejbližší 
termín obřadu je v neděli 16.6.2024. Bližší informace získáte na 
podatelně Obecního úřadu nebo u p. Michaely Procházkové.

Jubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulářJubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulář
Sbor pro občanské záležitosti navštěvuje občany obce 

– jubilanty ve věku 80, 85, 90 až 100 a více let s blahopřá-
ním k jejich výročí.

Občané, kteří dosud nejsou v evidenci, v roce 2024 do-
vrší výše uvedené jubileum a mají zájem o osobní návště-
vy členů Sboru pro občanské záležitosti spojené s gratu-

lací a předáním dárkového balíčku, musejí vyplnit formulář 
„Souhlas se zpracováním osobních údajů pro účely blaho-
přání jubilantům“. Ten je k dispozici na webu www.krumvir.
cz a na podatelně Obecního úřadu Krumvíř. Bližší informa-
ce získáte na podatelně Obecního úřadu nebo u p. Micha-
ely Procházkové.

Místní poplatky na rok 2024Místní poplatky na rok 2024
Sazba místních poplatků v roce 
2024:
Pes: 100,-Kč (každý další pes 100,-
Kč)
Odpad: 800,-Kč/osoba
Děti do 3 let věku (rok narození 2021 
– 2024): osvobození (odpad)
Občané nad 75 let věku (rok naro-
zení do 1949): úleva ve výši 400,-Kč 
(odpad)

Srážková voda: 50,-Kč/osoba
Sklep: 50,-Kč
Hrobové místo: 500,- Kč/10 let 
a 1000,-Kč/10 let
Urnové místo: 400,-Kč/10 let
Splatnost poplatků je do 31.5.2024!

Platba poplatků je možná:
• hotově na obecním úřadě každé 

pondělí a středu

• převodem na číslo účtu: 
5925651/0100, variabilním sym-
bolem je číslo domu

Celkovou částku poplatků si mů-
žete ověřit na emailu podatelna@
krumvir.cz

Svoz popelnic probíhá každý sudý 
týden ve čtvrtek v roce 2024.
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Schválený rozpočet OBCE KRUMVÍŘ na rok 2024Schválený rozpočet OBCE KRUMVÍŘ na rok 2024
par. pol. Rozpočet obce Schválený rozpočet 2024 Výdaje
1014  ozdrav.hosp.zvířat,polních a spec.plodin a zvl.vet 35 000
2212  Silnice 200 000
2219  ostatní záležitosti pozemních komunikací 300 000
2221  Provoz veřejné silniční dopravy 10 000
2223  Bezpečnost silničního provozu 10 000
2292  dopravní obslužnost veř. službami 123 000
2310  pitná voda 10 000
2321  odvádění a čištění odpad.vod a nakládání s kaly 65 000 000
3117  První stupeň základních škol 1 700 000
3231  základní umělecké školy 10 000
3314  činnosti knihovnické 110 000
3319  ostatní záležitosti kultury 1 300 000
3330  činnosti regionálních církví a náb. spol. 150 000
3341  rozhlas a televize 20 000
3349  ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 60 000
3392  zájmová činnost  v kultuře 300 000
3399  ostatní záležitosti kultury, církví a sděl. prostředků 10 000
3412  sportovní zařízení v maj. obce 90 000
3419  ostatní tělovýchovná činnost 650 000
3421  Využití volného času dětí a mládeže 40 000
3612  bytové hospodářství 200 000
3631  veřejné osvětlení 300 000
3632  pohřebnictví 30 000
3635  územní plánování 10 000
3639  komunál.služby a územ.rozvoj jinde nezař. 250 000
3721  sběr a svoz nebezpečných odpadů 15 000
3722  sběr a svoz komunálních odpadů 1 400 000
3723  Sběr a svoz ostatních odpadů (jiných než nebezp. a komunál.) 5 000
3725  využívání a znešk.kom.odpadů 200 000
3739  Ostatní ochrana půdy a spodní vody 10 000
3745  péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 1 200 000
4359  ostatní služby a činnosti v oblasti soc.péče 150 000
5213  krizová opatření 30 000
5311  bezpečnost a veřejný pořádek 20 000
5512  požární ochrana - dobrovolná část 250 000
6112  Zastupitelstva obcí 1 500 000
6115  Voldy do zastupitelstev ÚSC 0
6118  Volba prezidenta republiky 0
6171  činnost místní správy 1 600 000
6310  obecné příjmy a výdaje z fi nanč.operací 20 000
6320  pojištění funkčně nespecifi kované 50 000
6330  převody vlastním fondům 0
6399  ostatní fi nanční operace 100 000
6402  fi nanční vypořádání 10 000

  výdaje celkem 77 478 000

par. pol. Rozpočet obce Schválený rozpočet 2024 Příjmy
 1111 příjem z daně z příjmů F.O. placené plátci 2 800 000
 1112 příjem z daně z příjmů F.O.placené poplatníky 200 000
 1113 příjem z daně z příjmů F.O. vybíraná srážkou 700 000
 1121 příjem z daně z příjmů právnických osob 5 000 000
 1122 příjem z daně z příjmů práv.osob. popl. obec 100 000
 1211 příjem z daně z přidané hodnoty 10 000 000
 1334 příjem z odvodů za odnětí půdy ze zeměd. půdn. fondu 50 000
 1341 příjem z poplatku ze psů 30 000
 1343 příjem z popl. za užívání veřejného prostranství 10 000
 1345 příjem z popl. za obecní systém odpad. hospodářství 750 000
 1356 příjem z úhrad za dobývání nerostů a popl. za geolo 200 000
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par. pol.  Schválený rozpočet 2024 Financování
 8xxx Změna stavu krátkodobých prostředků 55 109 000

Schváleno Zastupitelstvem obce Krumvíř 12.12.2023

 1361 příjem ze správních poplatků 10 000
 1381 příjem z daně z hazardních her 100 000
 1511 příjem z daně z nemovitých věcí 1 000 000
 4111 neinv.přij.transfery ze st. rozp. 0
 4112 neinv.přij.transfery ze st. rozp. 250 000
 4116 ost.neinv.přij.transfery ze st. rozp. 0
 4122 Neinv.přij.transfery od krajů 0
 4216 Ost. inv. transfery ze st. rozpočtu 0
 4222 Investiční přijaté transfery od krajů 0

1012  podnikání a restruktur. v zeměd. a potr. 55 000
2144  příjem z poskytování služeb 0
2310  pitná voda 1 000
2321  odvádění a čištění odpadních vod 44 000
3314  Činnosti knihovnické 1 000
3319  ostatní záležitosti kultury 100 000
3341  rozhlas a televize 10 000
3392  zájmová činnost v kultuře 100 000
3412  sportovní zařízení v majetku obce 30 000
3612  bytové hospodářství 600 000
3631  veřejné osvětlení 0
3632  pohřebnictví 7 000
3639  komunální služby a územní rozvoj- jinde nezařazené 10 000
3725  využívání a zneškodňování komunálních odpadů 150 000
3745  péče o vzhled obcí a veř. zeleň 0
5512  Požární ochrana - dobrovolná část 1 000
6171  činnost místní správy 50 000
6310  obecné příjmy a výdaje z fi nančních operací 10 000
6330  převody z rozp. účtů 0
6409  ost. činnosti jinde nezařazené 0

  příjmy celkem 22 369 000

Průzkumný vrt Krumvíř 3Průzkumný vrt Krumvíř 3
Hledá se potenciální ložisko ropy a plynu 

Plocha vrtu Krumvíř 3

Na nejhlubším vrtu v Česku za posledních 30 let pracují 
geologové a vrtaři z MND nedaleko obce Krumvíř na Břec-
lavsku. Průzkumný vrt s označením Krumvíř 3 má projekto-
vanou hloubku 4340 metrů, navazuje na výsledky získané 
z předchozích několika vrtů (Krumvíř 1, 1R, 1Ra a Krumvíř 
2, 2a) a otevírá nové možnosti pro objevení potenciálně 
významného ložiska ropy a plynu na jižní Moravě.

Na místě pracuje vrtná souprava Bentec 350, která se 
zvládne dostat i šest kilometrů pod zem. Vrtná osádka zde 

pracuje 24 hodin, sedm dní v týdnu, a to za každého po-
časí. Očekává se, že vrt by měl být dokončen v polovině 
června.

Geologický výzkum v oblasti Krumvíře začal již v 70. 
a 80. letech minulého století, kdy geologové provedli geo-
fyzikální průzkumy a takzvaná 2D seismická měření. Ta 
však nedokázala zcela odhalit velmi složitou a komplikova-
nou stavbu oblasti se strmými svahy pohřbeného kaňonu 
a erozními plochami, natož vyřešit složité vztahy několika 
výrazných tektonických událostí, jež celou oblast v geolo-
gické minulosti formovaly. Proto v roce 1990 následovalo 
modernější 3D seismické měření, které však doplatilo na 
to, že bylo prvním ryze českým měřením na území Čes-
koslovenska. Nebylo měřeno vhodnou metodikou pro tak 
složitou oblast, a proto i jeho využití bylo značně omezené. 
Postupem času pak bylo nahrazeno novějšími a kvalitněj-
šími 3D bloky.

Geologicky se Krumvíř nachází v nesvačilském příko-
pu, který si lze představit jako pohřbený podmořský kaňon. 
Tento kaňon vznikl zhruba před 66 miliony lety a jeho po-
délná osa přibližně odpovídá linii Brno – Hodonín. V prů-
běhu času byl kaňon vyplněn usazeninami třetihorního 
moře, jež představují významnou zdrojovou horninu pro 
vznik ropy a zemního plynu. Příkop byl později během tře-
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tihorního vrásnění překryt příkrovovými jednotkami Západ-
ních Karpat. V té době se krajina a příroda již podobala té 
„dnešní středomořské“, avšak její další vývoj byl ovlivněn 
střídáním dob ledových a meziledových během čtvrtohor. 

Ukázka interpretace geologické stavby nesvačilského 
příkopu z 3D seismických dat

Cílem průzkumného vrtu Krumvíř 3 je nalézt ložisko 
ropy a plynu ve dvou pískovcových komplexech. První byl 
objeven již vrtem Krumvíř 1Ra. Novým vrtem Krumvíř se 
geologové snaží potvrdit i přítomnost druhého komplexu, 
který je uložen hlouběji. Studium vrtných jader z předcho-
zích vrtů poskytlo důležité informace o charakteru usaze-
nin a pomohlo tak identifi kovat zájmová pískovcová tělesa. 

Vrtná jádra paleogenních hornin z vrtu Krumvíř 1Ra, 
hloubka 3 320 m.

Vrtná jádra budou odborníci odebírat i během prací na 
průzkumném vrtu Krumvíř 3 a to z hloubky okolo 3450 m, 
což spolu s geofyzikálními metodami měření, které jsou na 
vrtu prováděny, přispěje k dalšímu poznání geologických 
podmínek v oblasti. Pokud se podaří prokázat přítomnost 
ropy či plynu prostřednictvím následných čerpacích zkou-
šek, může se jednat o potenciálně velmi významné ložisko 
uhlovodíků na jižní Moravě. Průzkumný vrt Krumvíř 3 tak 
představuje důležitý krok v objevování a využívání přírod-
ních zdrojů v regionu a otevírá nové perspektivy pro ener-
getickou nezávislost a rozvoj.

Ilustrační foto: Těžební technologie

MND (Moravské naftové doly) se zabývají těžbou ropy 
a zemního plynu, skladováním plynu, prováděním vrtných 
prací v Evropě, výrobou energie z obnovitelných zdrojů, 
obchodováním na energetických burzách ale také dodá-
váním energií koncovým zákazníkům. 

SOCIÁLNÍ OKÉNKO
Jistě jste již někdy slyšeli příběh 

o tom, jak osamělý senior doma 
upadnul a zůstal bez pomoci něko-
lik hodin ale třeba i několik dní.  Tyto 
nepříjemné a nečekané situace, kte-
ré mohou mít i fatální následky, se 
bohužel mohou stát kdykoliv, kdeko-
liv a komukoliv z nás, ale u seniorů, 
kteří například část dne tráví sami či 

žijí v domácnosti bez blízkých, mo-
hou být tyto chvíle osudné. Naštěstí 
se díky technologiím nabízí snadné 
a uživatelsky velmi přívětivé řešení: 
SOS náramek s pohotovostním tla-
čítkem! Díky službě Tísňové péče, 
která funguje i ve vaší oblasti, se dá 
seniorům v nouzi pomoci v krizových 
chvílích včas. 

Základem je náramek s tlačítkem, 
který má klient připevněný na ruce. 
Tento náramek funguje jako komu-
nikační zařízení fungující okamžitě 
na jediné stisknutí. V případě ne-
bezpečí, pádu nebo náhlého zhor-
šení zdravotního stravu je tak pomoc 
okamžitě k dispozici. Operátorky jsou 
na příjmu nepřetržitě 24hodin 7 dní 
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v týdnu, navazují kontakt s klientem 
a postarají v návaznosti na zjištěnou 
situaci o efektivní, rychlý a nejvhod-
nější průběh řešení. V případech, kdy 
senior nemůže ze zdravotních důvo-
dů reagovat či komunikovat, pak je 
automaticky zajištěna sos péče skrze 
předem domluvený scénář a vyjíždí 
pohotovostní pracovník a IZS. Ná-
ramky zachránily zdraví u desítek pří-
padů pádů seniorů v domácnosti, při 
zhoršení zdravotního stavu, ale také 
při zásahu u domácího násilí. 

Je dobré vědět, že: 
Služba je určena seniorům, dospě-

lým osobám se zdravotním postiže-

ním a dospělým osobám s chronic-
kým onemocněním, u kterých existuje 
riziko osamocení a tím nedostupnosti 
neodkladné nutné pomoci v situacích, 
které nejsou schopni nebo nemohou 
zvládnout vlastními silami. Tlačítka 
využívají také obyvatelé domů s pe-
čovatelskou službou, kde není v noci 
zajištěna přítomnost personálu.  

Náramky a zařízení neprodává-
me. Půjčujeme je zdarma těm, kteří 
je potřebují (a to díky fi nančním pro-
gramům a podpoře EU, MPSV a Ji-
homoravského kraje).  

Působíme na území celého Jiho-
moravského kraje.  

Provozujeme vlastní dispečink - 
Dovoláte se ve dne v noci 24/7.  

Nezatěžujeme IZS více, než je 
potřeba. Když je třeba, vyjíždí i naše 
pohotovostní služba.   

Pokud máte konkrétní dotazy týka-
jící se tísňové péče, kontaktujte nás 
na info@girasole.cz nebo tel.: 776 
246 959 

Více informací na WWW.GIRASO-
LE.CZ 

Tento článek pro Vás připravil spo-
lek Girasole, z.s. v rámci osvěty o do-
stupnosti zdravotně-sociální péče 
v JmK.

Pečujeme o ty, kteří pečujíPečujeme o ty, kteří pečují
Stále více lidí se snaží skloubit práci a každo-

denní život s péčí o někoho blízkého. Ať se jedná 
o stárnoucí rodiče, manžela nebo manželku po úra-
ze, dlouhodobě nemocného nebo zdravotně posti-
ženého člena rodiny - péče o blízkou osobu je vždy 
náročná a mnohdy i vyčerpávající fyzicky, psychicky 
a fi nančně. Pokud se totiž člověk rozhodne pečovat, 
musí se v nové životní roli vypořádat velmi rychle 
se změnou chodu domácnosti, naučit se základy 
péče, zjistit kde a jak si vyřídit sociální dávky a na 
jaké kompenzační pomůcky má nemocný nárok. Při-
tom čelí ztrátě svého volného času, koníčků, často 
i zaměstnání, stresu i organizačním změnám, které 
ovlivní celou rodinu. Pečující, jinými slovy lidé, kteří 
se starají v domácím prostředí o nemocného, zdra-
votně postiženého či umírajícího člena rodiny jsou 
přitom nepostradatelnými pomocníky v celém systé-
mu péče o znevýhodněné osoby - a zaslouží si mož-
nost mít se kam obrátit!

Pro všechny, kteří se v roli pečujícího nacházejí, je 
proto určena PORADNA PRO PEČUJÍCÍ GIRASOLE, 
kde se zájemci dozvědí odpovědi na základní otáz-
ky spojené s péčí o své blízké a naleznou podporu 
při tomto náročném poslání. Poskytujeme tak potřeb-
nou pomoc, informace ale i praktické rady, a to nejen 
v období pečování, ale díky návazné podpoře formou 
PORADNY PRO POZŮSTALÉ GIRASOLE pak také 
v čase konfrontace se smrtí a ztrátou blízkého. 

Odborné poradenství zajišťují tzv. koordinátoři 
podpory, služba je pro zájemce z řad veřejnosti bez-
platná a může tak pomoci pečujícím provádět kvalitní 
péči a zůstat v klidu díky vědomí, že mohou požádat 
o rady. Ve chvíli, kdy jsou pečující a rodiny konfron-
tování s náhlou ztrátou blízkého, pomáhá návazná 
podpora pozůstalým překlenout období truchlení 
a vypořádat se se situací snáze emočně i prakticky. 
K návštěvníkům poradny přistupujeme individuálně, 
s respektem, úctou a pochopením, vnímáme jejich 
jedinečné potřeby a snažíme se maximálně pomoci. 
Služby poradny pro pečující poskytujeme pro úze-
mí ORP Hustopeče, poradny pro pozůstalé pro celý 
okres Břeclav.

CO KONKRÉTNĚ PORADNA DOKÁŽE:
• provázet osoby, které pečují nebo se chystají pečovat 

o svého blízké 
• vysvětlit na jaké příspěvky a dávky máte nárok a jak a kde 

je vyřídit 
• ukázat, jaké existují zdravotní a kompenzační pomůcky 

a kde je zapůjčit či získat 
• poradit s uspořádáním bydlení tak, aby se vám o nemocné-

ho co nejpohodlněji pečovalo
• podpořit pečující v tom, aby pečovali i sami o sebe
• vysvětlit jaké sociální a zdravotní služby v regionu můžete 

v případě potřeby využít – např. tísňová péče, pečovatel-
ské služby, domácí zdravotní péče, odlehčovací pobytové 
služby, domácí hospicová péče:

• pomoci zpracovat psychicky náročnou situaci ztráty pozůs-
talým všeho věku individuálně a s respektem, naslouchat 
a pomoci pochopit emoce v období truchlení

• zodpovědět praktické otázky k tématům po ztrátě (pohřeb, 
administrativa, pozůstalosti, dědictví apod.) 

• poradit i těm, kteří se bojí o truchlícího známého a hledají 
cesty, jak jej podpořit

• poskytnout literaturu, pro děti i dospělé, která svým téma-
tem pomáhá pozůstalým lépe se vyrovnat se ztrátou milo-
vané osoby

PODROBNÉ INFORMACE NAJDETE NA NAŠICH 
STRÁNKÁCH WWW.GIRASOLE.CZ

GIRASOLE – Poradna pro pečující Hybešova 5, 693 01 
Hustopeče

Poradna pro pečující T +420 775 099 953 E styblova@gi-
rasole.cz

Poradna pro pozůstalé T +420 773 521 178 E a.prchal@
girasole.cz

Úterý, Čtvrtek 8.00-12:00, 12:30 - 15:00 nebo po telefonic-
ké domluvě 

Veřejné poradny pro pečující na Hustopečsku jsou fi nanč-
ně podporovány z projektu MAS Hustopečsko. Veřejné porad-
ny pro pozůstalé rodiny

v okrese Břeclav jsou poskytovány za fi nanční podpory na-
dace EP Corporate Group. Tento článek pro Vás připravil spo-
lek Girasole z.s., sdružení pro pomo c a rozvoj v rámci osvěty 
o dostupnosti zdravotně-sociální péče v JmK. 
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Domácí hospic GirasoleDomácí hospic Girasole

Diakonie ČCE - středisko BETLÉMDiakonie ČCE - středisko BETLÉM

Až 80% obyvatel České republiky si 
podle průzkumů přeje strávit poslední 
chvíle života doma se svými blízkými. 
Přesto se tak neděje. Ale proč, když se 
dříve lidé doma běžně narodili i umíra-
li? 

Zdravotnickým oborem, který se za-
bývá právě terminálním stádiem života 
a umíráním je tzv. Paliativní medicína. 
Jedná se o zdravotnickou péči o člově-
ka v závěrečném stadiu života a snahu 
ulevit mu od potíží, které nemoc či od-
cházení doprovází. Pro ty, kteří se roz-
hodli umožnit svým takto nemocným 
nejbližším strávit závěr života doma 
mezi svými blízkými, ve známém pro-
středí a současně za vytvoření po-
třebných podmínek bez nutnosti dožít 
v nemocnici, může být pomocníkem 
služba tzv. Domácího hospice.

Jde o odbornou zdravotně-sociální 
službu jak pro umírajícího či nemocné-
ho v jakémkoli věku, tak pro členy rodi-
ny. Se všemi aspekty péče v prostředí 
vlastního domova pomáhá tým odbor-
níků, počínaje lékařem, který paliativní 
péči doporučí a zajistí spolu se zdra-
votními sestrami, přes sociální pracov-
nici, která poradí s postupy a procesy 
praktickými i administrativními. Zdra-
votnický personál je díky službě domá-
cího hospice přítomen kdykoli je potře-
ba, lékaři vedou léčbu bolesti i dalších 

Pečujete doma o blízkého člověka? Diakonie BETLÉM 
vám nabízí pomoc

Možná v domácím prostředí pečujete o blízkého člo-
věka, který se již sám o sebe postarat nezvládá ať už 
kvůli nemoci, stáří nebo v důsledku úrazu. Tato situace 
není pro nikoho ze zúčastněných lehká a přináší s sebou 
spoustu nového. Diakonie BETLÉM je tu pro vás a podá-
vá vám pomocnou ruku. 

Je přirozené, že svým nejbližším člověk touží dát to 
nejlepší a je pochopitelné, že například svým rodičům 
chce vrátit péči, kterou mu oni sami věnovali. Mnohdy 
se stane, že se v roli pečující osoby ocitnete ze dne na 
den a na novou situaci nejste ani v nejmenším připraveni. 
Jaké vybavení pořídit do domácnosti, aby byla pro po-
třebného člověka bezpečná? Kde sehnat invalidní vozík, 
bez něhož se imobilní člověk stěží obejde? Jak správně 
provádět hygienu osobě, která má problém s pohyblivos-
tí? Kde zjistit, na jaké příspěvky máte nárok? Tyto a další 
podobné otázky víří v hlavě každému, kdo začíná v do-
mácím prostředí pečovat o blízkého člověka. 

Poradna pro neformálně pečující
Označení neformálně pečující se vztahuje k těm, kteří 

se doma starají o rodiče nebo jiné rodinné příslušníky zá-
vislé na pomoci druhého. Pokud se tedy například vaše 

symptomů, které provázejí nevyléči-
telná onemocnění a rodina tak získá-
vá potřebnou pomoc, ale i prostor pro 
realizaci přání a řešení důležitých otá-
zek. Mezi podpůrné služby Domácího 
hospice patři i péče psychosociálního 
pracovníka a duchovního. 

Služba domácího hospice je vhodná, 
když:
• U pacienta byly již vyčerpány a ukon-

čeny možnosti léčby  (Mezi onemoc-
nění, které obvykle vyžadují paliativní 
péči patří např.: nádorová onemoc-
nění, roztroušená skleróza, Parkinso-
nova nemoc, demence, ALS, koneč-
ná stádia chronických orgánových 
onemocnění, pacienti po úrazech 
a mozkových příhodách a další...)

• V rodině je někdo schopen zajistit 
nepřetržitou přítomnost u nemoc-
ného

Je dobré vědět, že: 
• Do péče domácího hospice předá-

vá ošetřující či praktický lékař na 
základě doporučení 

• Naši lékaři vedou léčbu bolesti 
a dalších symptomů, které prováze-
jí nevyléčitelná onemocnění. 

• Zdravotní sestry navštěvují nemoc-
ného, probíhá každodenní konzul-
tace zdravotního stavu

babička již není schopná v důsledku stáří postarat sama 
o sebe a vy tuto povinnost převezmete, stáváte se nefor-
málně pečující osobou. Začátky nebývají snadné. Abyste 
vše zvládli co nejlépe, neváhejte se obrátit na Diakonii 
BETLÉM. V Kloboukách u Brna provozuje Poradnu pro 
neformálně pečující, jejíž služby jsou zdarma a můžete je 
využívat opakovaně. 

Půjčovna kompenzačních pomůcek
V Kloboukách u Brna naleznete také půjčovnu kom-

penzačních pomůcek. Invalidní vozíky, nájezdové rampy, 
chodítka, sedátka do vany či sprchy a další pomůcky si 
můžete zapůjčit za ceny dle aktuálního ceníku. 

V případě zájmu kontaktujte pracovnice poradny a půj-
čovny v pracovní dny v době od 10 do 14 hodin.

Poradna pro pečující, Klobouky u Brna: 732 694 748, 
vila@betlem.org

Půjčovna kompenzačních pomůcek, Klobouky u Brna: 
605 158 968, pujcovna@betlem.org

Projekt je realizován v rámci projektu CZ.03.02. 
01/00/22_008/0000988 Rozvoj MAS Hustopečsko z OPZ+

• Klientům Domácího hospice zajiš-
ťujeme telefonickou pohotovost pro 
akutní stavy 24 hodin 7 dní v týdnu 
(zavoláte a my vám poradíme a při-
jedeme)

• Naše sestry vás zaškolí a naučí jak 
o nemocného pečovat (podávání 
léků, polohování, ošetřování, využi-
tí pomůcek atd.). Našim pacientům 
také zajišťujeme a půjčujeme zdra-
votní pomůcky.

• Nabízíme bezplatné poradenství 
a pomoc sociálního pracovníka při 
administraci příspěvků apod. 

• Pokud je rodina věřící, je součástí 
provázení i návštěva duchovního. 

• Pečujícím a rodině poskytujeme 
podporu psychologa a dalších po-
radců, a to i po úmrtí pacienta.

Kontakt:
GIRASOLE, sdružení pro pomoc 

a rozvoj, z. s. Hospic / poradna — Hy-
bešova 5, Hustopeče (budova polikli-
niky)

+420 775 099 953 hospic@giraso-
le.cz

Více na www.girasole.cz

Tento článek pro Vás připravil spo-
lek Girasole, z.s. v rámci osvěty o do-
stupnosti zdravotně-sociální péče 
v JmK
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Svaz tělesně postižených v České republiceSvaz tělesně postižených v České republice

Den otevřených dveří v novém Sociálně terapeutickém centru Den otevřených dveří v novém Sociálně terapeutickém centru 
Radost v HustopečíchRadost v Hustopečích

Svaz tělesně postižených v České republice je nestát-
ní, neziskovou organizací s celostátní působností, jejímž 
základním cílem je všestranně podporovat a hájit speci-
fi cké potřeby a zájmy svých členů a dalších postižených 
občanů.

STP Bořetice je komunitní organizace, která sdružu-
je členy z Bořetic, Brumovic, Kobylí, Krumvíř, Němčiček 
a Vrbice. Toto sdružení čítá 190 členů.

Pro své členy, ale i pro ostatní občany výše jmenova-
ných obcí pořádá STP Bořetice rekondiční a tematické 
zájezdy. Jedná se celkem o deset zájezdů za rok, a to 
zejména do termálních lázní v Maďarsku (Mošoň) a na 
Slovensku (Velký Meder, Dunajská Streda) a poznávací 
zájezd na Floru Olomouc. V roce 2023 byl dále pořádán 
zájezd na výstavu obrazů Alfonze Muchy v Moravském 
Krumlově a na zámek ve Vranově nad Dyjí.

Pro rok 2024 opět plánujeme rekondiční zájezdy do 
lázní v Maďarsku a na Slovensku a poznávací zájezdy na 

Budova bývalé ubytovny, kterou 
zakoupila Diakonie BETLÉM v roce 
2021, prošla i díky vytrvalé pod-
poře dárců kompletní 
rekonstrukcí a promě-
nila se ve zbrusu nové 
Sociálně terapeutické 
centrum s moderním zá-
zemím a několika dílna-
mi. Sloužit bude lidem 
s hendikepem, kteří se 
zde mohou každoden-
ně setkávat, navazovat 
přátelství a rozvíjet své 
schopnosti a dovednos-
ti. 

Uživatelé a pracovníci 
STC Radost Hustopeče 

Floru Olomouc a do Čech pod Kosířem, kde je muzeum 
starobylých kočárů, zámek a zámecká zahrada.

Dne 5.4.2024 se konala v Kulturním domě Bořeticích 
výroční členská schůze.

Františka Kolková, předsedkyně

vás srdečně zvou na den otevřených 
dveří svého nového působiště a těší 
se na setkání s vámi.

13. června 2024 od 15 hod.
STC Radost Hustopeče, Šafaří-

kova 445/29, Hustopeče

ŠKOLÁČEK

Mateřská škola

Zelená třídaZelená třída
Pomalu se blíží konec školního roku 

a s ním i malá rekapitulace toho, co 
jsme prožili od ledna do června 2024.

Naše aktivity jsou někdy společné 
se žlutou třídou, některé se Základní 
školou a taky volíme činnosti podle 
zájmu dětí naší třídy.

Celá naše MŠ se od podzimu za-
pojila do projektu MŠMT s využitím 

dotací – OP JAK.Také využíváme už 
8. ročník projektu Se sokolem do ži-
vota. 

V únoru jsme společně připravili 
Dětský maškarní karneval v Kultur-
ním domě, program zajistila agentura 
Bianca. 

Ve spolupráci s Pedagogicko-
-psychologickou poradnou Hustope-

če jsme poprvé připravili přednášku 
a besedu pro rodiče letošních i bu-
doucích předškoláků. Tato beseda 
proběhla 29.2. ve škole. 

Paní psycholožka Mgr. Saparová 
mimo jiné doporučuje screeningové 
vyšetření zraku plusoptixem, které 
v naší MŠ proběhlo 14.3. za velkého 
zájmu rodičů.
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V březnu jsme poprvé vyrazili do 
hvězdárny ve Ždánicích, kde se nám 
moc líbilo. Děti viděly vše, co souvi-
sí s pozorováním oblohy a vesmíru 
zblízka, v malém a přehledném pro-
storu.

Podařilo se nám zakoupit do zele-
né třídy interaktivní tabuli, která tam 
chyběla pro práci s novými technolo-
giemi.  

Při úpravě omítky nám pomohl ta-
tínek Dzhuhan, kterému tímto moc 
děkujeme.

Rozloučili jsme se se zimou jako 
každý rok výrobou ,,paní zimy“ 
z proutí, kterou jsme poslali potokem 
ven z Krumvíře. 

Naše Základní škola nás přizvala 
na besedu se spisovatelkou Zuzanou 
Pospíšilovou. Dostali jsme od ní kni-
hu Pohádky pod polštář, kterou čte-
me dětem po obědě.

Zapojili jsme se do projektu Ukliď-
me Česko – Krumvíř.  Naše třída vy-
razila 11. 4.

Děti dostaly pracovní ochranné po-
můcky a zkoumaly, co je na stadionu 
a přilehlém okolí pro přírodu správné 
a co špatné. Nasbíraly dva pytle od-
padků.

Pro rodiče a děti jsme připravili 
18. 4. ,,Jarní setkání,, původně pláno-
vaná akce na zahradě se vzhledem 
ke špatnému počasí konala ve třídě. 
Tentokrát si děti za pomoci rodičů 
zdobily květináč a do něj zasadily jar-
ní květinu. 

Další den 19. 4.  jsme vyjeli na 
divadelní pohádku do Břeclavi: 
Louskáček a Bonbónová víla. Byl to 
krásný kulturní zážitek, kombinace 
mluveného slova, zpívaného textu 
a baletu.

Do MŠ přijela 25. 4. Musica Ani-
mae z Velkých Pavlovic zahrát hu-
dební pohádku O Smolíčkovi.

Poslední dubnové odpoledne si 
děti užily Čarodějnický slet v areálu 

stadionu. Počasí přálo a den se vy-
dařil. 

A MÁME TU KVĚTEN Čeká nás 
zápis do Mateřské školy ve dnech 

14. a 15. 5.  odpoledne. Tentokrát 
spojený se dnem otevřených dveří 
(více informací na webových strán-
kách školy). 
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Žlutá třídaŽlutá třída
Čas letí jako bláznivý, pomalu se 

blíží konec školního roku, s dětmi 
máme spoustu zážitků, a proto by-
chom se s vámi chtěli o ně podělit, 
ale trochu jinak než jindy. To, co prá-
vě budete číst, jsou zážitky očima 
dětí.

Fašank
Převlékli jsme se za hasiče, prin-

cezny, prasátka, krále, piráta, ledního 
medvěda, hrozen, draka a kuchaře. 
Líbilo se nám, že jsme šli kolem na-
šeho baráku. U domů jsme zpívali, 
tančili, jedli. Všecko se nám líbilo. 
Na občerstvení jsme měli buchty, čaj, 
milosti a koblihy. Celým průvodem 
nás provázel harmonikář. Při našem 
vystoupení jsme zpívali „Jak jsme se 
dočkali masopustu“.

Ples
Na plese jsme tancovali, zpívali, 

hráli jsme hry, hráli jsme o tombolu. 
Vyhráli jsme nálepky, novou knížku, 
kokina, kamínky a šampus.

Byli jsme za policajta, princeznu, 
hasiče, Sonica. Líbily se nám od-
měny, tancování, zpívání, balónky 
a prostě všechno. 

Hvězdárna 
Líbila se nám pohádka o Červené 

Karkulce, 3D planety a měsíc a sou-
hvězdí.

Dívali jsme se dalekohledem, hráli 
jsme si s kostkama, jeli jsme tam au-
tobusem.

Knihovna
Jeli jsme do Kloboucké knihovny, 

kde jsme malovali, půjčovali jsme si 

knížky, povídali jsme si o knihobudce 
a pohádkách. Plnili jsme úkoly a po-
znávali jsme pohádky.

Návštěva v 1. třídě
Byli jsme se podívat na návštěvu 

do první třídy, kde jsme dělali úkoly 
s kamarády a paní učitelkou. Seděli 
jsme v lavicích, učili jsme se písmen-
ka pomocí obrázků, hráli jsme hru, 
kdy jsme sbírali všechny písmenka 
B a hledali jsme, co začíná na pís-
menko B.

Líbilo se nám tam dobře, krásně, 
všechno, lavice, tablety.

Zápis do 1. třídy
Dělali jsme úkoly, hledali jsme tva-

ry na interaktivní tabuli, obtahovali, 
počítali, hledali rýmy a geometrické 
tvary.

Nakonec jsme dostali odměnu – 
gumu, pastelku a lízátko v kytičce. 

Divadlo
Byli jsme v Břeclavi. Viděli jsme my-

šího krále, Louskáčka, netopýra, čaro-
děje, kouzelníka a Bonbónovou vílu.

Paní Šimoníková nám nabídla vý-
ukový program s POLICIÍ ČR, který 
se uskuteční na školní zahradě, ná-
sledně na něj navážeme návštěvou 
dopravního hřiště v Hustopečích. 

Plánujeme výlet do Dinoparku ve 
Vyškově a výchovně vzdělávací pro-
gram Pokusy pro děti.

A máme tu prázdniny….
Provoz MŠ bude v červenci od 

1.7. do 19. 7. Nový školní rok zahájí-
me 2.9. 2024

PŘEJEME DĚTEM A RODIČŮM 
HEZKÉ LÉTO A SPOUSTU ZÁŽIT-
KŮ.

Jana Báňová, Lada Libenská, 
Martina Červenková
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Základní škola
Děti z místní školy mají za sebou 

téměř adrenalinový zážitek - 22. dub-
na se zúčastnily taktického požární-
ho cvičení, jehož cílem bylo procvi-
čit evakuaci školy v případě požáru 
a ověřit akceschopnost všech zúčast-
něných složek (žáci, pedagogický 
sbor, hasiči).

Cvičení probíhalo dle předem při-
praveného plánu. Paní školnice akti-
vovala evakuační poplach a žáci se 

pod vedením učitelů dle evakuačního 
plánu školy přesunuli do venkovních 
prostor. Až na naše páťáky, kteří zů-
stali ve své třídě uvězněni. Prostory 
chodby před jejich třídou byly pro si-
mulaci požáru zadýmeny pomocí ne-
závadného dýmu.

Na místě byli přítomni nejenom 
místní hasiči, ale také jednotky 
z Brumovic, Klobouk a profesionálo-
vé z Hustopeč a Břeclavi. A všichni 

společně měli nelehký úkol - uhasit 
požár; zachránit paní školnici, která 
zkolabovala; ošetřit 2 žáky, kteří se 
během evakuace zranili; zachránit 7 
žáků, které hasiči vyvedli s vyvádějí-
cími kuklami a nakonec zachránit 2 
paní učitelky pomocí výškové techni-
ky!

Všichni vše zvládli na jedničku 
a my děkujeme hasičům z Hustopeč 
za nezapomenutelný zážitek!

Převyprávění pohádky – V králov-
ství žil král, který ale hodně spal a ne-
staral se o své království, přišel myší 
král a obsadil mu trůn a začaroval ho 
v Louskáčka. Louskáček se dostal 
do světa lidí, kde ho kouzelník změnil 
zpátky na člověka a společně s Adé-
lkou se vydali zpět do Bonbonového 
království, aby vyhnali pryč myšího 
krále a aby se princ opět ujal vlády.

Hasiči 
Uslyšeli jsme sirénu, přijeli hasiči, 

šli jsme se podívat ven. Tam zachra-
ňovali paní učitelku ze školy, vyvezli 
ji žebříkem nahoru a nakonec si dali 
pusu. 

Hasiči nám pak ukazovali nářadí, 
oživování a podívali jsme se do auta.

Divadlo ve školce 
Divadlo bylo o Smolíčkovi, na-

učili jsme se písničku. Smolíček 
nikdy nedodržel pravidla, odnesli 
ho jeskyňky a jelen ho musel za-
chránit.

Líbil se nám Smolíček a jelen, 
jeskyňky, písničky.

Čarodějnice 
V úterý dopoledne jsme se ve 

školce vyfotili a večer jsme si dali 
klobouky a šli na čarodějnice.

Líbilo se nám, jak hasiči na-
chystali lezení, jak zapálili čaro-
dějnici, hrabání do kyblíků, úplně 
všechno, opékání špekáčků, jak 
jsme hmatali do kyblíků, jak jsme 
si vyráběli pitíčko a stanoviště.
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Den bez aktovekDen bez aktovek

Věděli jste, že jsme byli, zažili, zúčastnili se …Věděli jste, že jsme byli, zažili, zúčastnili se …
3.-5. 1. lyžařský výcvik v Němčičkách
12.1.  bruslení na zamrzlých loukách za hřištěm
24. 1.  divadelní představení v Kloboukách u Brna s ná-

zvem Little Red Riding Hood
29. 1.  bruslení v Dambořicích 
5. 2.  praktická ukázka první pomoci pro 5. ročník od 

zkušeného záchranáře
13. 2.  „Kloboucká 5“ (znalostní soutěž pro 5. ročníky 

o Evropě v Kloboukách u Brna) 
14. 2.  Explorium – hravé učení: Sluneční soustava (4. 

a 5. ročník)
18. 2.  Fašaňkový průvod a veselí 
24. 2.  Maškarní ples 
15. 3.  Den bez batohů a aktovek
21. 3.  Den otevřených dveří

22. 3.  Matematický klokan (mezinárodní soutěž v mate-
matických dovednostech pro 2. – 5. ročník)

26. 3.  Beseda se spisovatelkou Zuzanou Pospíšilovou 
(1. – 4. ročník)

27. 3.  Školní kolo recitační soutěže
11. 4.  Dopravní výchova na dopravním hřišti v Hustope-

čích (4. ročník)
11. 4.   Zápis do 1. ročníku 
12. 4.  Aprílové básnění v ZŠ Klobouky u Brna (nomino-

vaní žáci ze školního kola)
22. 4.  Taktické požární cvičení za účasti jednotek dobro-

volných a profesionálních hasičů
25. 4.  Ekocentrum Trkmanka Velké Pavlovice (environ-

mentální program ke Dni Země)
30. 4.  Slet čarodějnic
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Z ČINNOSTI SPOLKŮ

Sivá holubičko, kdes byla...Sivá holubičko, kdes byla...
...nám ještě pořád zní v uších. 

Úvodní píseň moravské besedy jsme 
na zkouškách v uplynulých měsících 
slyšeli tolikrát, že se to snad nedá ani 
spočítat. Ale vyplatilo se! Již třetí kro-
jované odpoledne proběhlo v neděli 
5. května a jeho vrcholem bylo právě 
předtančení moravské besedy. Ale 
pojďme popořadě...

Rok 2024 jsme tradičně zahájili za-
pojením se do Tříkrálové sbírky. Kvůli 
špatnému sobotnímu počasí jsme le-
tos koledovali narychlo v neděli, ale 
na výslednou částku to vliv nemělo, 
a pokud ano, tak jedině pozitivní. Už 
několikátý rok po sobě výtěžek sbír-
ky v Krumvíři roste a letos vyrostl na 
krásných 57 tisíc korun.

Začátkem ledna nás oslovily paní 
učitelky z mateřské školy, že by rády 
navázaly na tradici masopustní ob-
chůzky. Ta naposledy v Krumvíři 
probíhala právě v režii školky a paní 
učitelky Foretníkové. Pustili jsme se 
tedy do plánování, shánění tradičních 
kostýmů i nacvičování masopustních 
písní a tanců. Všem okolo se nápad 
moc líbil, a tak se nakonec zapojila 
kromě Pantličky a školky i škola, ha-
siči a muzeum. Když jsme se v neděli 
18. února ráno probudili do slunečné-
ho a na únor nezvykle teplého dne, 
nemohli jsme si přát víc. Když se nás 
před druhou odpoledne sešlo u ško-
ly více než 70! masek, nemohli jsme 
tomu ani uvěřit. V průvodu jste moh-
li vidět medvěda, vojáka, vodníka, 
laufra, koně, několik babiček a šašků 

a také pár koz – živých. Co by to bylo 
za masopustní veselí bez hudebního 
doprovodu, o který se postaral har-
monikář Marek Musil. Zatancovali 
jsme a zazpívali si u muzea, u škol-
ky, u hasičky a vše jsme zakončili na 
búdě. Moc děkujeme všem, kteří nám 
pomohli či připravili něco dobrého na 
zub a my jsme se tak mohli cestou 
občerstvit. Tak má správný fašaňk vy-
padat. Snad je to začátek tradice, kte-
rá v Krumvíři rozveselí dlouhé zimní 
období. My v Pantličce se o to určitě 
budeme snažit.

Velikonoce letos připadly na konec 
března, a tak jsme si mezi trénováním 
besedy a vrtěných střihli i velikonoční 
dílničku a klapání na Velký pátek. Ve 
čtvrtek před svátečním týdnem jsme 
vyráběli jarní fi lcové ozdoby, veliko-
noční přáníčka a zasadili jsme si ty-
mián, který nám už v létě může vonět 
pod oknem. Na Velký pátek jsme pak 
zastupovali zvony, které se na skok 
„podívaly“ do Říma. Za peníze, kte-
ré děti dostaly při loňském klapání, 
jsme pořídily trakař a několik velkých 
řehtaček, takže nás snad bylo slyšet 
dostatečně. Obě akce jsou stálicemi 
v našem souborovém kalendáři a ví-
taným zpestřením kolotoče zkoušek.

Právě duben se nesl ve znamení 
zkoušek, zkoušek a zase zkoušek. 
Pro velká děvčata jsme opět připravi-
ly sobotní workshop, kde jsme kromě 
trénování besedy oprašovaly a upra-
vovaly pásmo, se kterým budeme 
vystupovat v červnu hned dvakrát. 

Hlavní náplní ale byla samozřejmě 
příprava na naše třetí krojované od-
poledne…

Tři a půl hodiny tance, zpěvu 
a hlavně zábavy, které doprovodila 
DH Galánka. 217 hodnotných cen 
v tombole, které jsme mohly pořídit 
díky všem štědrým sponzorům. Fo-
tokoutek, u kterého se za odpoled-
ne vyfotili snad všichni návštěvníci. 
Folklorní kvíz, který vyplnil přestávky 
mezi tancem a tancem. DFS Salajen-
ka z Dambořic jako host, která s námi 
nejen zatancovala moravskou bese-
du, ale také se zapojila do všeho dění 
a mezi kterými jsme našli nové folklor-
ní kamarády. Třicet „našich“ dětí ve 
věku od 3 do 17 let, které krásně za-
tancovaly besedu a všem rodinným 
příslušníkům tak vykouzlily úsměv 
na rtech a některým i slzu v oku. 
Tohle všechno a ještě mnohem víc 
ve zkratce bylo naše třetí krojované 
odpoledne. Chceme moc poděkovat 
všem, kteří se jakkoliv zapojili a po-
mohli s přípravou, protože bez nich 
by to určitě nešlo. Další velký dík letí 
k rodinám našich dětí, protože v nich 
máme velkou oporu a podporu. 

I když je naše letošní největší akce 
za námi, čekají nás nabité dva měsí-
ce. Vyjedeme reprezentovat na Májo-
vé slavnosti do Brna, zatancujeme si 
na Kašnici a zúčastníme se i folklor-
ních slavností v Archlebově. Držte 
nám palce!

Božena Svobodová
Kateřina Valihrachová

SK KrumvířSK Krumvíř
Razantní změny se odehrály bě-

hem prvních měsíců letošního roku 
v místním fotbalovém klubu. Než 
ale začneme s výběrem těch nejdů-
ležitějších událostí, je třeba začít od 
začátku. V únoru se ve zdejším kul-
turním domě konal tradiční maškarní 
ples. Našlapaná tombola, plný bar 
a fajn muzika byla samozřejmostí. Co 
ovšem tradicí přestává být, je návště-
va mladých lidí na kulturních akcích. 
Ani nabídka se vstupným zdarma 
se většině nezdála být dost lákavá. 
Proto budeme muset do příštího roku 
zapřemýšlet, jakým stylem sportovní 

ples uchytíme a na koho bude tato 
akce cílená, když mladší ročníky ztrá-
cí o jakékoliv kulturní vyžití zájem. 
Po plese následovala výroční schů-
ze, na níž se sešel výbor SK s lidmi, 
které zajímá chod našeho klubu. Byly 
zde předneseny výsledky uplynulé-
ho roku jak ze sportovního hlediska 
prostřednictvím trenérů jednotlivých 
kategorií, tak i z toho fi nančního z úst 
našeho hospodáře, a nastínily se plá-
ny na rok následující.

Během zimních měsíců postupně 
naskakovala jednotlivá družstva do 
přípravy na jarní část sezóny. Mlad-
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ší žáci kromě tréninků v místní tělocvičně a na kur-
tech absolvovali halové turnaje ve Valticích, podobně 
jako jejich starší kolegové. Dorost si zpestřil přípravu 
zimním turnajem v Pohořelicích a „áčko“ změřilo síly 
v přátelských utkáních s několika zajímavými soupeři. 
„Béčko“ svou přípravu pojalo spíš mentálním způso-
bem, než tím fyzickým, což nevěstilo s jejich připrave-
ností na sezónu nic dobrého.

Jak jsme naznačili v úvodu, došlo v zejména v na-
šem „A“ mužstvu k velkým personálním změnám. Na 
vlastní žádost ukončil svou činnosti u družstva trenér 
Michal Škrabko, kterému i zde chceme moc poděko-
vat za jeho odvedenou práci. Na jeho místo se po-
dařilo získat náhradu v podobě Radka Tomana, při-
cházejícího ze Startu Brno, odkud si s sebou přivedl 
i dva hráče – Martina Pařízka a Dominika Havlína. 
Kromě nich k týmu přišly ještě další dvě posily – To-
máš Jungwirth z Hodonína a Tomáš Chráscina, jenž 
naposledy působil v Rakousku. Návrat z hostování 
v Šardicích hlásil i Ondřej Petráš. Již na podzim na-
opak skončil Ondřej Luskač, ke kterému se nyní při-
dali ještě středopolaři Pavel Hoša a Dominik Jankůj.
Věříme, že všechny změny povedou ke stabilizaci 
kádru, dobrým výsledkům a především kvalitní před-
vedené hře. Rozhodně ovšem nechceme zapomínat 
ani na místní odchovance, proto se s čím dál větší 
pravdelností objevují v sestavě i naši dorostenci, kte-
ří vedle jejich starších spoluhráčů rapidně fotbalově 
rostou. Nezbývá, než si přát, aby jim vydržel jejich 
zápal a snaha hrát na co nejvyšší úrovni.

Smutnou zprávou je odhlášení „B“ mužstva ze sou-
těže vinou nedostatku hráčů. Byť ještě před startem 
jarní části všichni z nás věřili, že se podaří hráčský 
kádr udržet a spíše doplnit, nakonec byl směr opačný. 
Díky zranění, povinnostem, ale především kvůli nezáj-
mu řady kluků nebylo možné soutěž udržet. Hlavním 
cílem „B“ mužstva se mělo stát zapojení hráčů, kteří 
se nevejdou do kádru „áčka“, do zápasového zatíže-
ní v nižší soutěži. Moc nás mrzí, že bojovníků, co by 
se „kousli“ pro ostatní spoluhráče velmi rychle ubývá 
a raději nechceme domýšlet, kam tento trend krum-
vířský fotbal posune v dalších letech. Mládežničtí tre-
néři, věnující se své činnosti zdarma ve volném čase 
a doufající, že z jejich svěřenců budou zanedlouho 
tahouni místního „áčka“, jsou pak z pohledu na tento 
vývoj rozmrzelí a jejich nadšení tím dost uvadá.

Naštěstí právě mládež zatím funguje stabilně. Do-
rost se pohybuje průběžně na šestém místě v 1. třídě, 
starší žáci jsou na páté příčce a mladší dokonce po-
kukují po nejlepší trojce v okresním přeboru. Důleži-
té je také propojování mezi jednotlivými kategoriemi, 
kdy si mladší žáci zkouší herní vytížení i mezi staršími 
spoluhráči. Vadou na kráse krumvířských juniorských 
družstev je hlavně nezájem z řad rodičů o zapojení 
se jakoukoliv pomocí s chodem těchto týmů. Napří-
klad při výjezdech na venkovní zápasy se stává, že 
se děti k těmto utkáním nemají ani jak dostat, jelikož 
rodičů, ochotných svou ratolest podpořit aspoň tímto 
způsobem, se nedostává. Pak můžeme vidět obrá-
zek, jak trenér, jenž už bere hráče vlastním autem na 
každý zápas, musí naverbovat ještě svou manželku 
či navíc syna, aby naložili zbytek posádky do dalších 
rodinných korábů. Problém je již tak akutní, že se na 
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Spolek proKrumvířSpolek proKrumvíř
Jarní úklid Krumvíře
Spolek proKRUMVÍŘ se opět připojil k celorepubliko-

vé akci s názvem „Ukliďme Česko“ a zorganizoval lo-
kální úklid okolí Krumvíře. Podobně jako v předchozích 
letech byl záměr akce se zaměřit na černé skládky a na 
úklid vyhozených odpadků kolem hlavní silnice. 

Rádi bychom touto cestou poděkovali všem dobrovol-
níkům, kteří odvedli velký kus práce a velkou měrou při-
spěli ke zkrášlení Krumvíře. 

Otevřené sklepy
27. 4. 2024 se uskutečnil třetí ročník otevřených sklepů, 

na kterých otevřelo své brány a nabídlo k ochutnání své 
víno na 15 vinařů a vinařství. Po loňském roce, kdy počasí 
nebylo ideální, se na nás letos usmálo štěstí a návštěvníci 

měli skvělé podmínky k tomu, aby si den maximálně užili. 
Tomu, že v Krumvíři jsou skvělá vína a že se jim k tomu do-
stane spousta zážitků, svědčila i návštěvnost přes 450 lidí. 
Ke skvělému vínu patří je potřeba napárovat i skvělé jídlo 
a tak lidé měli možnost si po Krumvíři ochutnat i nejrůz-
nější kulinářské speciality. Kvalitu akce chceme neustále 
posouvat dopředu a návštěvníkům nabídnout co nejvíce 
zážitků a aby si den v Krumvíři maximálně užili. Proto jsme 
letos zkusili zapojit do akce pouliční muzikanty, aby atmo-
sféru sklepních uliček ještě umocnili. Ne vždy vše vyjde, 
tak jak se prvotně očekává, a tak bohužel sklepní ulička Na 
kopci byla bez muziky. Pro příští rok na tom zapracujeme, 
aby i tato ulička nebyla o muziku ochuzena. Akce byla tra-
dičně zakončena besedou u cimbálu na Vinařském domě, 
tentokrát s CM Podluží.

výboru SK projednává možnost pravidel-
ného objednávání minibusu či varianta žá-
dosti o jeho nákup. Cena za tuto službu je 
ovšem nemalá a již tak napnutý rozpočet 
klubu by dostal další těžký úder.

Z dalších činností mimo fotbal můžeme 
kromě pravidelných činností a údržby uvést 
opravu zavlažování hřiště a výměnu trysek, 
která již na začátku jara z části proběhla. 
Koncem června nás čeká tradiční regene-
race fotbalového trávníku formou aerifi ka-
ce a zapískování, spojená s podsazením 
a pravidelným hnojením.

Pro příští ročník bychom rádi opět do 
soutěžních utkání přihlásili kategorii přípra-
vek a budeme se snažit o znovuobnovení 
„B“ mužstva kvůli mladým hráčům, kterých 
je v Krumvíři stále dostatek. Nic ovšem 
nejde bez lidí ochotných s vedením druž-
stev pomoci, proto se budeme snažit nové 
trenéry či vedoucí mužstev získat. Jak zjiš-
ťujeme, je to ovšem úkol čím dál složitější. 
Málokomu se chce ubrat ze svého volného 
času a vlastní pohodlí vyměnit za tuto ná-
ročnou ale záslužnou činnost.

O to víc si ceníme lidí, kteří tuto práci 
pravidelně provádí. Jsou to hlavně Mar-
tin Moškvan, Radim Heča, Vojta Samson, 
Michal Škrabko, Jožka Brychta se synem 
Kevinem, Tomáš Svrček, Tomáš Drápal. 
Lidí, kteří se starají o vše dokola a zaslou-
žili by si stejné poděkování, je více, ovšem 
přímou činnost s dětmi a jejich výchovu po-
važujeme za hlavní poslání našeho klubu, 
proto vyzdvihujeme právě tato jména.

Chceme poděkovat všem fanouškům, 
kteří chodí především naše „áčko“ podpořit 
a budeme rádi, když zavítáte i na zápasy 
ostatních družstev, která budou za Vaše 
fandění neméně vděčná. Uvidíte, jaké ovo-
ce nese práce s místními fotbalovými talen-
ty a s jakým nadšení tito hráči k zápasům 
a tréninkům přistupují.

Ondřej Luskač
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Dubnové otevřené sklepy se začínají stávat tradicí, 
a tak počítejte příští rok s tradičním datem – poslední 
sobota v dubnu.

Plánované kulturní akce spolku

WineRun – Krumvířský vinařský běh
V sobotur 22. 6. 2024, se uskuteční jubilení desátý 

ročník Krumvířského vinařského běhu – den plný běhu, 
vína a dobré nálady. Pro běžce bude připravena dal-
ší pamětní medaile do sbírky z dílny Keramiky Krumvíř 

a vítěz bude tradičně vyvažován krumvířským vínem. 
Opět se můžete těšit na otevřené sklepy a večerní zá-
bavu s DJ Boris.

Podobně jako v předchozích letech krumvířského vi-
nařského běhu bude výtěžek věnován na dobrou věc.

Více informací a harmonogram akce naleznete na 
www.winerun.cz

Všichni jste srdečně zváni

Letní kino 16. a 17. 8. 2024
proKRUMVÍŘ

ČZS - sdružení vinařů Krumvíř ČZS - sdružení vinařů Krumvíř 
V letošním roce došlo na výroč-

ní členské schůzi k organizačním 
změnám a zároveň došlo ke gene-
rační obměně. A tak do příprav Jo-
sefského koštu šlo Sdružení vinařů 
Krumvíř omlazené o nové členy.

Na tradiční výstavě vín, 
16.3.2024, se sešlo celkem 565 
vzorků, z toho 350 bílých, 172 čer-
vených a 43 rosé. Vína byla u nás 
poprvé hodnocena 100 bodovým 
systémem, který je nejpoužívaněj-
ším hodnotícím systémem v ama-
térských i profesionálních soutěžích 
vín. Hodnocení proběhlo o týden 
dříve 10. března za účasti 76 degu-
státorů u 20 stolů. Nad těmito hod-
notiteli dohlížela respektovaná sub-
komise ve složení: Pavel Vyskočil 
z Brna, Josef Valihrach ml. a Martin 
Valihrach z Krumvíře. 

Vítěznými víny výstavy se staly:
Pálava  - Pavel Koliba – Čejko-

vice
Cabernet Moravia – Vítěz-

slav Vrba – Terezín
Tramín červený 2022 – Lu-

káš Hlinecký – Čejkovice
Svatovavřinecké 2022 – 

Josef Moučka – Klobouky 
u Brna

Rose Cabernet Moravia - 
Jaroslav Kopecký – Perná

Cenu starosty za průměr 3 
nejlépe hodnocených vzorků 
krumvířského vinaře získali se 
shodným bodovým průměrem 
90,00 bodů vinaři Zdeněk Lus-
kač a Jakub Dufka.

Návštěvníci měli možnost 
ochutnat i přes 60 prezentač-
ních vzorků ze 14 vinařství. 

Jelikož návštěvnost měla 
v posledních letech spíše kle-
sající trend, rozhodli jsme se 
letošní košt obohatit o nějaký 
ten zážitek navíc, s cílem zvý-
šit návštěvnost této zakořeně-

né tradiční akce. K výbornému vínu 
se tak přidaly dobroty od Cukrářství 
Zvoničová, na baru točené pivko ke 
srovnání kyselinky a v rámci občer-
stvení byla široká nabídka od ca-
teringu Voznica z Hovoran. K tanci 
a poslechu odpoledne hrála CM 
Vonica a večer převzal pomyslné 
otěže zábavy kytarista a harmo-
nikář Pavel Vintrlík, pod kterým si 
návštěvníci ve skvělé náladě mohli 
zazpívat a zatančit až do půlnoci.

Celková účast byla velmi slušná 
a velice nás těší pozitivní ohlas na 
proběhlé změny. Proto doufáme 
a věříme, že tato tradiční výsta-
va zůstane zachována a množství 
návštěvníků do budoucna poroste. 
Tento nový koncept máme v plánu 
dále rozvíjet, a tak v příštím roce 
neváhejte, přijďte, ochutnejte ty nej-
lepší vína a užijte si zábavu až do 
rána.

Velké poděkování patří všem vi-
nařům, které věnovali své vzorky na 
letošní košt, vinařstvím, která věno-
valy prezentační vzorky a také těm, 
kteří se podíleli na přípravě, organi-
zování výstavy, bodování a také na 
úklidu.

S našimi víny se účastníme 
i okolních výstav, kde krumvířská 
vína se nejen dostávají do rozstře-
lů, ale často získávají i šampiony 
odrůd a bojují o absolutní šampiony 
výstav. Tento faktu svědčí o výbor-
né kvalitě krumvířských vín. 

Na mnoha místech nám letos řá-
dil jarní mráz, který napáchal na ně-
kterých tratích větší škody. Věřme, 
že další přírodní pohromy již nepři-
jdou a podaří se sklidit co nejlepší 
úrodu a i v příštím roce bude moci 
ukázat lidem ty nejlepší krumvířská 
vína.

Za Spolek Vinařů – Robert Pilát
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DĚTI v pohybu v obci KrumvířDĚTI v pohybu v obci Krumvíř

Klub přátel přírody a myslivostiKlub přátel přírody a myslivosti

Představujeme dětem rozmanitou škálu pestrého 
a zábavného cvičení. Pracujeme se sportovními po-
můckami, které se podílejí na rozvoji všech pohybových 
schopností.

Snažíme se u dětí budovat lásku a pevnou vazbu ke 
sportu a pohybovým aktivitám, které ovlivňují jejich fyzic-
ké i mentální zdraví.

Pravidelné tréninkové jednotky probíhají každé pon-
dělí: 

16: 30– 17:20   I. skupinka 
17: 30 – 18: 20 II. skupinka 

Náš kroužek i přes malé potíže s fi nančním zabezpe-
čením je i nadále pořád činný. Z původních dvanácti dětí 
je nás pět, ale o to je větší zájem a soustředění na to co 
je pro ně zajímavé, a to nás velmi těší! 

V říjnu 2023 jsme navštívili výstavu 100 let České my-
slivosti na hradě Špilberk v Brně. V dubnu letošního roku 
jsme jeli na prohlídku rekonstruovaného muzeum ptac-
tva ORNIS v Přerově a při cestě domů jsme se zastavily 
na přehradě v Jestřabicích, kde je obora se zvěří. Dětem 
se to moc líbilo.

Jedenáctého května se uskuteční další kolo soutěže 
o Zlatou srnčí trofej a střelby ze vzduchovky ve Strážnici. 
Všechny děti z našeho kroužku se zúčastní.

Prvního června proběhne už třetí dětský den na sta-
dionu v Krumvíři pořádaný naším klubem za podpory HS 
Krumvíř a hasičů. Případná podpora Obecního Úřadu 
nás velmi potěší!

Svoboda František

V roce 2024 pro Vás máme připravenou nabídku pohy-
bových kempů a soustředění. 

Pohybový kemp v Krumvíři se uskuteční v termínu 12. 
8. – 16. 8. 2024.

Veškeré informace jsou k dispozici na webových strán-
kách www.deti-v-pohybu.cz v sekci kempy 2024.
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Z HISTORIE

Josefský košt před 77 letyJosefský košt před 77 lety
I v letošním roce se u nás konal Josefský košt, jak to ale vypadalo před 77 lety, které odrůdy byly typické a které ne-

tradiční si můžete prohlédnout sami. V tehdejším katalogu se objevily i reklamy na místní podnikatele, podívejte se také, 
co kdo nabízel.
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Před 100 letyPřed 100 lety
T. G. Masaryk v KrumvířiT. G. Masaryk v Krumvíři

Právě před sto lety, 17. června 
1924, přijel tehdejší prezident T. G. 
Masaryk na letní pobyt do Židlocho-
vic, odkud vyjížděl k návštěvám okol-
ních měst a obcí. Hned během násle-
dujících dnů 18. a 19. června se vydal 
do obcí spojených se svým mládím 
(Slavkov u Brna, Mutěnice, Hodonín, 
Kopčany a také Klobouky u Brna), 
poté navštívil Hustopeče, kde jsou 
pohřbeni jeho rodiče, a následovala 
návštěva Znojma. Ve dnech 21. a 22. 
června pak přišlo na řadu Brno. Tento 
jeho druhý zájezd na Moravu nesl ti-
tul „President mezi svými“, neboť tato 
místa v rozlehlém jižním pásu Moravy 
od Hodonína k Hustopečím pokládal 
za svůj domov. 

Právě při cestě do Hodonína 
(a zpět) projížděl také naší obcí.  
I když to nebyla ofi ciální návštěva 
obce, nemohli si místní občané tuto 
příležitost nechat ujít a s úctou a ra-
dostí našeho prvního prezidenta na 
jeho cestě zdravili. Kronika o tomto 
píše: „Roku 1924, dne 19. června, kdy 
pan president T. G. Masaryk navštívil 
jižní Moravu a své rodiště, jel v autu 
naší obcí, a byl legionářem Tomášem 
Bednaříkem zastaven. Týž se panu 
presidentovi hlásil, a Mořic Čermák 
jako náměstek starosty přivítal pana 
presidenta a prosil uctivě, aby pan 
president jel obcí volno, že by jej obe-
censtvo rádo poznalo a obcí dopro-
vodilo. Pan president žádosti vyhověl 
a všechno obecenstvo doprovázelo 
jej s hudbou až ku slávobráně u míst-
ního chrámu Páně, kde opustil naší 
obec.“

K této události se váží také vzpo-
mínky dnes již nežijících pamětníků, 
kdy pan prezident také srdečně poho-
vořil se svým spoluučněm z čejčské 
kovárny Mořicem Donné. Když pan 
starosta obce pro něho posílal jedno-
ho malého chlapce, kterému chtěl dát 
peníz od cesty, pan prezident ho prý 
zarazil se slovy, že naše mládež musí 
takové služby udělat zdarma jako po-
ctu. A také vzpomínali ti, kterým T. G. 
Masaryk podal ruku a oni si ji potom 
dlouho nechtěli umývat. 

Tato návštěva zřejmě však ne-
byla první, která spojuje jméno T. 
G. Masaryka s naší obcí. Svědčí 
o tom mapka, na které vlastnoručně 
zachytil místa svých výšlapů v do-
bách, kdy pobýval v sousedních 

Kloboukách. Tam se zotavoval z ty-
fové nákazy. Věřil, že člověk zdraví 
a dlouhověkosti dosáhne dlouhou 
chůzí. 

Kresba, kterou nám poskytlo Mu-
zeum Hustopeče, je z roku 1875 
a znázorňuje místa, jež jako student 
navštěvoval (nechybí Uherčice, Sta-
rovice, kromě Hustopečí ještě Horní 
Bojanovice, Klobouky, Krumvíř, Kaš-
nice, Hostěrádky, Bošovice, Ždánice 
a další). Tuto mapku nakreslil své 
tehdejší přítelkyni Zdeňce Šembe-
rové do dopisu a v minulých letech 
bylo v plánu, aby právě na této trase 
vznikla tzv. romantická stezka, která 
by procházela lokalitami jeho tehdej-
ších výšlapů – tedy i Krumvířem.

Straková Anna

Václav Trumpeš – jezdit jako Chiron (Širón)Václav Trumpeš – jezdit jako Chiron (Širón)
Koloběžka, kolo, motorka, auto – kdo z kluků si nechtěl 

někdy zajezdit jako „Širón?“ Z dnešní mladé generace toto 
jméno možná už nikomu nic neřekne, ale přesto je to úslo-
ví poměrně zažité. A je to díky velmi úspěšnému světo-
vému závodníkovi Louisi Chironovi, jehož jméno je spjato 
s brněnskou Velkou cenou a tak trochu, pokud to pojmeme 
s velkým nadhledem, také s naší obcí. Takže, stručně a od 
začátku: 

První kapitola úctyhodné historie Masarykova okruhu 
se začala psát v roce 1930 v lesích za rozrůstající se br-
něnskou metropolí. Tehdy narychlo a s velkou podporou 
legendární závodnice Elišky Junkové začala vznikat zá-
vodní trať, jejíž jedno kolo měřilo neuvěřitelných 29,1 kilo-
metrů. Vedla po běžných silnicích, které v rekordně krátké 
době musely projít rekonstrukcí. Toto všechno se podaři-
lo za necelého půl roku, fi nanční záštitu nad budováním 

okruhu převzala prezidentská kancelář a prezident T. G. 
Masaryk souhlasil s tím, aby okruh nesl jeho jméno. V le-
tech 1930–1937 se Velké ceny Československa účastnila 
světová elita automobilových závodníků. Právě v kategorii 
nad 1500 ccm ovládl tento závod v letech 1931–1933 mo-
nacký závodník Louis Chiron. A od té doby se ujalo nejen 
na Brněnsku úsloví: „Jedeš jako Širón.“

Ale pojďme dál. Ve slabší kategorii do 1500 ccm na stej-
né trati v letech 1933–1934 můžeme vidět na startovní lis-
tině i jméno našeho rodáka Václava Trumpeše. Ten, spolu 
s dalšími československými závodníky, startoval na stro-
jích Z (Z13 a Z14), což byly závodní speciály, které vznikly 
v brněnské Zbrojovce. Jednalo se o první československý 
monopost, což je jednomístný sportovní či závodní auto-
mobil obvykle s otevřenou kabinou a nekrytými koly. Vác-
lav Trumpeš, i když závodil v jiné kategorii jako Chiron, stál 
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VÍTE, ŽE...
…Zavádka na náměstí Svobody
U příležitosti zápisu Zavádky na Hanáckém Slovácku 

na Seznam nemateriálních statků České republiky, kte-
rý proběhl v prosinci 2023, se Etnografi cký ústav Mo-
ravského zemského muzea a Regionální muzeum v Mi-
kulově spojili s Městským úřadem Brno - střed a po 99 
letech představí v Brně 25. května 2024 náš ojedinělý 
tanec všem zájemcům.

V bohatém programu se mohou návštěvníci seznámit 
s Hanáckým Slováckem, i když všechno se do progra-
mu opravdu nevešlo.

Tak na pódiu alespoň uvidíte a uslyšíte Pantlič-
ku z Krumvíře, Mužáky z Klobók a z Vrbice, CM ZUŠ 

v Kloboukách, mnoho videopozvánek a také CM Primáš. 
V Paláci šlechtičen na Kobližné 1 bude od 13:00 a 16:00 
rekonstrukce kroje z dílny Yvety Petráskové.

Ale oslav zápisu bude mnohem více.  6. května se na 
zámku v Mikulově zahájí putovní výstava s katalogem, 
která přiblíží všech 19 zavádek.

…Polární záře nad Českem
Dne 10.5. mohli lidé v noci pozorovat polární záři, kte-

rou způsobila mimořádná eruptivní aktivita Slunce. Byla 
nejsilnější polární září v Česku od roku 2003. A jak to bylo 
s viditelností polární záře nad Krumvířem? To se můžete 
přesvědčit na úvodní fotce tohoto čísla zpravodaje. 

s tímto světově známým závodní-
kem na stejné trati v jednom zá-
vodě. Závod totiž probíhal tak, že 
nejprve odstartovala silnější kate-
gorie (jelo se 17 kol, tj. cca 495 
km) a o pět minut později bylo na 
15 kol (437 km) posláno 17 vozů 
skupiny do 1500 ccm, takže se 
po okruhu prohánělo současně 
33 závodních vozů.

1933 – v tomto roce starto-
vali na Masarykově okruhu (17. 
září, 15 kol, 437,1 km) právě na 
„Zetkách“ Karel Vlašín a Václav 
Trumpeš se slabšími čtyřpístový-
mi dvouválci Z S30. Vlašín tehdy 
odpadl ve 3. kole pro havárii, ale 
Trumpeš obsadil v kategorii Voiturette (malé auto) 6. místo 
v čase 4:51:51,2 h. Trumpeš měl startovní číslo 82. Jelo se 
za velmi deštivého počasí a během závodů došlo i k velké-
mu počtu nehod. Také Trumpeš sjel ve 4. kole do příkopu, 
ale byl vytlačen a nakonec skončil na 6. místě. V tomto 
roce získal bronzovou plaketu klubu a Cenu starosty měs-
ta Brna za nejlepší výkon vozů s dvoudobým motorem.

1934 – Trumpeš startoval na stroji Z13 se startovním 
číslem 38, nedojel však do cíle, když ve 4. kole odpadl pro 
poruchu chlazení. Toto jsou informace doložitelné (např. 
startovní a výsledková listina závodů).

Co ale víme o jeho osobním životě? Narodil se 28. 10. 
1910 v Krumvíři rodičům Pavlovi a Františce Trumpešo-
vým. Měl ještě čtyři sourozence – sestry Annu, provdanou 
Ondrůjovou, Marii, provdanou Šedivou, a bratry Josefa, 
ten žil v Hodoníně a měl tam prodejnu náhradních dílů 
a autoopravnu, a Františka, mistra koláře v Krumvíři. 

U života a činnosti samotného Václava se musíme 
spolehnout na ústní svědectví pamětníků. Byl totiž samo-
tářský s duší tuláka. Zůstal svobodný, od mládí ho zají-
maly stroje a přístroje, které sám konstruoval a u kterých 
se snažil, aby jejich použití nebylo závislé na elektřině. 
Tak měl např. sestavenou brusku z šicího šlapacího stro-
je. Podle vyprávění někdy koncem 50. let nezištně vy-
pomohl tehdejšímu JZD s obděláním zanedbané vinice 
svým traktůrkem a plečkou. 

Jeho stopy byly ve vedlejším Terezíně, ale také v Uher-
ském Hradišti, kde prodával náhradní díly a na nedalekém 

letišti testoval své auto. To mu po-
máhal v Krumvíři karosovat právě 
jeho bratr František a tato práce 
byla lákadlem pro místní kluky, 
kteří výrobu závodního auta nad-
šeně sledovali. Následná účast na 
závodech na Masarykově okruhu 
spolu se Chironem bylo určitě i na-
plněním Václavových snů. Poháry, 
které na závodech získal, si moh-
li později prohlédnout i samotní 
Krumvířáci. 

Po znárodnění se do Krumvíře 
vrátil a tady si ho už pamatujeme 
ještě v 60. a 70. letech jako vysoké-
ho zasmušilého pána s mohutným 
knírem, samotáře, který v dlouhém 

koženém kabátě, kožené přilbě s motorkářskými brýlemi 
jezdil na své sestavené tříkolce, později na kole, a žil si 
svým životem. Zůstal sám a o společenský život v obci 
nejevil příliš zájem. Své občanské povinnosti si však plnil 
a nechtěl nikoho obtěžovat. V Krumvíři vystřídal několik ad-
res (č.p. 354, 237), poslední byla v malém domečku č.p. 
127 (v uličce u kostela směrem ke hřbitovu), z jehož dvora 
se nepřetržitě kouřilo. Odtud vycházel pouze sporadicky, 
většinou jen za účelem nákupu v místní prodejně. Tam po-
dal u dveří prodavačkám nákupní tašku a lístek se sezna-
mem požadovaných věcí a ty mu přinesly nákup zase před 
prodejnu, kde on sám mezi tím na sluníčku ulevoval svým 
bolavým nohám. Jeho soukromí je tak zastřené, hovoří se 
o zdravotních problémech nebo i o možné nenaplněné lás-
ce. Na druhé straně v dobách, kdy závodil na okruhu, měl, 
dle ústního svědectví, také své obdivovatelky.

V roce 1979, to mu bylo 69 let, z Krumvíře odchází, 
zřejmě ze zdravotních důvodů, do domova důchodců na 
Znojemsko. Bohužel, datum úmrtí ani místo posledního 
odpočinku se nepodařilo prozatím zjistit. 

Tento beze sporu zajímavý člověk si určitě zaslouží, aby 
byl zařazen mezi naše významné rodáky (i když on sám by 
o to zřejmě ani nestál), a to i přesto, že už navždy zůstanou 
nezodpovězeny některé otázky a neodhalená tajemství 
z jeho soukromého života.

Straková Anna
Zdroj: Wikipedia, Národní listy 1933, Lidové noviny 

1933, ústní vyprávění
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
JUBILANTI
za období od 1.12.2023 do 30.4.2024
Hladký František  94let
Sladká Jarmila  86let
Válková Anežka  83let
Šefčíková Valeria  90let
Komorášová Milada  84let
Jestřebecký Josef  86let
Luskačová Růžena  88let
Luskač Ladislav  89let
Sladký Zdeněk  88let
Slavík František  82let
Pilařová Eva  85let
Buryšek Karel  82let
Jestřebecký Miloslav  80let
Škrhová Vlasta  91let
Šebestová Blanka  84let
Libicher Jaroslav  82let
Burýšek František  81let
Líznarová Věra  81let
Demela Václav  81let
Klímová Jarmila  83let

Burýšková Ludmila  82let
Charvát Jindřich  85let
Šebesta Jaroslav  81let

PŘIHLÁŠENÍ
za období od 1.12.2023 do 30.4.2024
Tomovčíková Kateřina č. p. 306
Tomovčík Miloš č. p. 306
Tomovčík Jonáš č. p. 306
Ďurana Andreas č. p. 479
Jindra Roman č. p. 142
Bašková Eleanor č. p. 199
Reichenberger Marcus č. p. 199
Reichenberger Katrin č. p. 199
Javora Jakub č. p. 28
Vinská Klára č. p. 28
Bartoň Jaromír č. p. 327
Charvát Bartoloměj č. p. 168
Heča Tereza č. p. 405
Heča Sebastien č. p. 405
Doležal Tadeáš č. p. 389
Doležal Tobias č. p. 389

ODLÁŠENÍ
za období od 1.12.2023 do 30.4.2024
Garufi  Gianni č. p. 118
Svoboda František č. p. 488
Zacharová Andrea č. p. 313
Horňáková Kateřina č. p. 72
Kurdiovská Jana č. p. 502
Foretníková Šárka č. p. 416
Miklíková Klára č. p. 211
Miklíková Lída č. p. 211
Lojda Petr č. p. 184

NAROZENÍ
za období od 1.12.2023 do 30.4.2024
Ďurana Andreas č. p. 479

ÚMRTÍ
za období od 1.12.2023 do 30.4.2024
Komosná Žofi a č. p. 166
Charvátová Františka č. p. 151
Ledahudcová Marie č. p. 211

KALENDÁŘ AKCÍ
1.6. Den dětí
8.6. Výročí 120 let dobrovolných hasičů
22.6. Winerun
20.7. Beseda u cimbálu s CM Primáš – vinařský dům
16.-17.8. Letní kino – stadion
23. – 26.8. Bartolomějské hody
21.9. Odehrávky hodů 
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Mateřská školaMateřská škola
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Pálení Čarodějnic 2024Pálení Čarodějnic 2024
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Otevřené sklepy
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Dětské krojované odpoledne
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